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SEDLČANY Možná si čtená-
ři vybaví čtyři roky starou 
událost ze 14. října, kdy 
na farní zahradě v Sedlča-
nech došlo krátce po 19. 
hodině k požáru stodo-
ly. Oheň se rychle šířil, 
protože zde bylo usklad-
něné dřevo. Hasičům 
komplikoval zásah silný 
vítr. Na místě zasahovaly 

jednotky ze Sedlčan, Pří-
brami, Dublovic, Kosovy 
Hory, Osečan, Vysokého 
Chlumce a Nalžovic. Něko-
lik obyvatel muselo kvůli 
bezpečnosti opustit svoje 
domovy... Tak to je ohléd-
nutí do roku 2018. 

Dnes na místě hospo-
dářské budovy stojí nové 
komunitní centrum. Jeho 

NALŽOVICE K významným 
příspěvkovým organiza-
cím Středočeského kraje 
patří i Nalžovický zámek, 
poskytovatel sociálních 
služeb. Služby jsou rozlo-
ženy do pěti oblastí. Nejen 
v Nalžovicích, ale i v Pří-
brami, jsou ubytovány 

osoby se zdravotním posti-
žením. Chráněným bydle-
ním disponuje organizace 
v současné době v něko-
lika domech v Příbrami 
a v Příčovech. Součástí slu-
žeb jsou také terapeutické 
dílny v Nalžovicích a v Pří-
brami, týdenní stacionář 

SEDLČANY K sedlčanskému 
domovu seniorů na Sever-
ním sídlišti v Sedlčanech 
se ve čtvrtek 10. listopadu 
v 10.05 hodin začaly pět mi-
nut po vyhlášení poplachu 
sjíždět hasičská vozidla. 
Sedlčanského starostu Ivana 
Janečka nejprve informace 

PETROVICE Po šestnác-
ti letech mají Petrovice 
i přilehlé osady nového 
starostu. Pětatřicetiletého 
Pavla Kubíčka z Kojetína. 
Ten před volbami posta-
vil svoji vlastní kandidát-
ku plnou mladých tváří 
i osvědčených politiků 
a udělal dobře. Volbu sta-
rosty, poté co obhájil své 
místo v zastupitelstvu, 
s přehledem vyhrál. Nyní 

VYSOKÝ CHLUMEC Spolek 
přátel městyse Vysoký 
Chlumec si v pátek 11. lis-
topadu připravil pro malé 
i velké návštěvníky lampi-
onový průvod. Před úřa-

dem městyse se sešlo při-
bližně 400 lidí. 

Vůně punče lákala velké, 
ale i malé návštěvníky, pro 
které byla připravena neal-
ko varianta. Ženy ze spol-

Nové komunitní centrum 
na farní zahradě v Sedlčanech 
vstalo doslova z popela

přízemí, včetně starých ob-
vodových zdí a klenutých 
stropů, tvoří základ té dneš-
ní krasavice. Budova ještě 
není vybavena a bude ještě 
chvíli trvat, než se upraví 
její okolí. I když práce zbý-
vá ještě dost, jde o krásný 
prostor, který se nachází 
v blízkosti centra města. 

Potenciál určitě máme, 
věřím, že ho naplníme, říká 
starosta Pavel Kubíček

se s chutí pouští do sta-
rostovské práce. Jaké má 
představy i plány nám 
představil v rozhovoru.

Kdy vás poprvé na-

padlo, že byste se ujal 

funkce starosty?

Kdy poprvé, to nevím. 
Jsem v zastupitelstvu osm 
let, tak mi tahle myšlenka 
občas problikla. Zároveň 
se mě občas lidé ptali, 

Dobově oblečené ženy dotvářely 
atmosféru příjezdu svatého Martina

ku v dobových kostýmech 
rozdávaly přítomným sva-
tomartinské rohlíčky, které 
na tento slavnostní den na-
pekly. Poté se průvod vydal 

Nalžovický zámek je zapojen do procesu 
transformace a historickou budovu 
postižení klienti do roku 2029 opustí

v Kamýku nad Vltavou 
a takzvaná odlehčovací 
služba v Kamýku. 

Zámek nahradí 
domky

„Naše organizace je za-

členěna do transformace. 

Poplach! Na Severní sídliště 
se sjížděli ve čtvrtek hasiči. 
Snášeli po schodišti klienty 
domova seniorů až ze 
čtvrtého poschodí

o požáru ve městě znepokoji-
la, ale za malou chvíli se jeho 
obavy rozptýlily, když se do-
zvěděl, že „výjezd naostro“ 
je hasičským cvičením. 

Akci držel Domov 
v utajení
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REGION „Kdo poškozuje po-
sedy myslivců?“ To je otáz-
ka, na kterou dosud neznají 
policisté odpověď. Na území 
Radíče, konkrétně v lokali-
tách Hrazany, Na hrbu a nad 
osadou Nové Dvory podří-
zl dosud neznámý vandal 
vzpěry a kůly, na nichž byly 
postavené. 

„Tím byla porušena jejich 

stabilita a posedy se zřítily 

k zemi,“ uvedla Vlasta Su-
chánková, mluvčí příbram-
ské policie s tím, že způso-
bená škoda přesahuje 30 
tisíc korun. „Oznámit udá-

lost přišel jeden z členů tam-

ního mysliveckého spolku. 

Policisté již zahájili v dané 

věci úkony trestního řízení. 

Podle trestního zákona lze 

v uvedeném případě uložit 

trest odnětí svobody až na je-

den rok,“ doplnila. Suchán-
ková zároveň sdělila, že se 
policie obrací na veřejnost 
s žádostí, aby jim vandal-
ské činy pomohla objasnit. 
„K poničení posedů mohlo 

dojít mezi 3. a 7. listopadem. 

Pokud někdo viděl pohybo-

vat se v blízkosti posedů v in-

kriminovaných lokalitách 

nějaké osoby, ať kontaktuje 

policisty na lince 158,“ vy-
zvala policejní mluvčí svěd-
ky.                 Marie Břeňová

SEDLČANY Úspěšné re-
prezentanty města ocení 
městská rada ve středu 
7. prosince od 17 hodin. 
Půjde především o spor-
tovce, kteří se v letošním 
roce zasloužili o prezenta-
ci Sedlčan. 

Návrhy na nominaci 
podávají jednotlivé oddíly 

a spolky. Diplom a drob-
né upomínkové předměty 
předají radní v koncertním 
sále Kulturního domu Jo-
sefa Suka po delší pauze 
opět podle osvědčeného 
scénáře. V posledních 
dvou letech tuto tradici 
ovlivnil koronavir a hygie-
nická opatření, která nepo-

volovala shromažďování 
většího počtu lidí. A tak 
se s tím po domluvě vypo-
řádávali v roce 2020 spor-
tovní kluby individuálně 
a vloni zvolila radnice pro 
vyhodnocené formu dár-
kových poukázek na spor-
tovní zboží podle vlastního 
výběru.            -mb-

SEDLČANY Na setkání s ředi-
telem Městské teplárenské 
společnosti Ondřejem Sůvou 
si starosta Sedlčan Ivan Jane-
ček koncem října udělal čas 
celé odpoledne. 

„Prošli jsme spolu jednot-

livé provozy, ukázal mi, jak 

vypadá správa teplárenské 

na úseku přivaděče pitné 

vody, kdy je vidět, kolik vody 

právě do systému přitéká 

nebo kde dochází v daný 

okamžik k odběru. Vysvětlil 

mi, jak celý přivaděč funguje, 

což pro mě byla novinka. Vy-

světlil cestu vody z Benešova 

přes Vrchotovy Janovice, kam 

se dostává pod tlakem a dále 

pokračuje samospádem,“ při-
blížil část programu Janeček. 

Při další obchůzce se 
zaměřili Sůva s Janečkem 
na městské tepelné zdroje. 
„Navštívili jsme nejprve velké 

kotelny v Žižkově ulici a na Se-

verním sídlišti, viděl jsem ko-

generační jednotky, které vy-

rábějí elektrickou energii pro 

ČEZ. Současně mi jednatel 

Sůva vysvětlil, že přebytkové 

teplo je puštěno do sítě, kdy 

kogenerační jednotka dokáže 

ohřát vodu přibližně na 81 

stupňů Celsia. Ukázal mi vý-

měník, který využívá spaliny 

a ještě vodu přihřeje o dalších 

asi deset stupňů. Od společnos-

ti ČEZ tak nakupujeme levněji, 

než bychom byli sami schopni 

vyrobit,“ komentoval získává-
ní pro něj nových informací. 
„Prošli jsme výměníkové sta-

nice, abych viděl, jak vytápění 

funguje do bytových domů. Vi-

děl jsem také, jak funguje ko-

telna vytápějící městský úřad, 

ale ještě plánujeme návštěvu 

dalších menších kotelen,“ do-
dal Janeček. Připomněl, že 
kromě dvou velkých centrál-
ních zdrojů tepla má ve sprá-
vě Městská teplárenská ještě 
dalších devět kotelen. 

„Mám k technice blízko, 

ale je úplně něco jiného po-

slechnout si něčí vyprávění 

k této tematice nebo se s ní 

seznámit zblízka,“ dodal.
Marie Břeňová

REGION Svozová auta Sedl-
čanských technických slu-
žeb budou ve čtvrtek 17. lis-
topadu na většině tras jezdit 
dříve. STS proto doporučuji 
vyndat popelnice na ulice 
již večer před svozem. Týká 

se to Nedrahovic, Nechvalic 
a Sedlčan. 

O státním svátku zůsta-
nou uzavřené překládací sta-
nice odpadů a kompostárna 
v Kosově Hoře i sběrný dvůr 
v Sedlčanech.            -red-

SEDLČANY Sedlčanský po-
bočný spolek Svazu dia-
betiků ČR je činný již více 
než třicet let a ve svých 

začátcích měl přes tři 
stovky členů. V současné 
době jich je sto šest a nad-
poloviční většina z nich 
se zúčastnila v úterý 8. 
listopadu členské schůze, 
která se konala ve spole-
čenském sále kulturního 
domu. Členové spolku 
jsou nejenom ze Sedlčan, 
ale také ze Sedlce-Prčice, 
Krásné Hory, Petrovic, Po-
čepic a z dalších míst.

„Nejdůležitějším bodem 

programu naší schůze byla 

volba nového sedmičlen-

ného výboru, který se volí 

vždy po čtyřech letech. 

Volila se také nová revizní 

komise,“ uvedla předsed-
kyně spolku Miroslava 
Mandovcová a dodala: 
„V nově zvoleném výbo-

ru místo Milady Vrzalové, 

která se vzdala funkce ze 

zdravotních důvodů, je nyní 

Věra Janotová.“ Jinak ale 
ve výboru budou i nadále 
pracovat Miroslava Man-
dovcová, Květoslava Tru-

helková, Marie Mošanská, 
Jiřina Šinoglová, Zdeňka 
Pištěková a Mária Chaloup-
ková. V tříčlenné revizní 

komisi je Marie Bazalová, 
Jana Paroubková a Jarmila 
Sedláčková, která nahradi-
la zesnulou Martu Kutha-
novou.

Diabetici se na své člen-
ské schůzi rovněž vrátili 
ke svému rekondičnímu 
pobytu, který se konal 
v září v Sezimově Ústí. 
Na tomto ozdravném po-
bytu absolvovali magne-
toterapii, oxygenoterapii, 
masáže, koupele a různé 
procedury. „Tentokrát jsme 

neměli skupinové cviče-

ní v bazénu, proto jsme si 

udělali cvičení sami, proto-

že naši členové na ně byli 

zvyklí. Mária Chaloupko-

vá, která je rehabilitační 

sestra, dělala klasické cvi-

čení, a absolventka kurzu 

jógy Marie Bazalová vedla 

jógu,“ doplnila místopřed-
sedkyně spolku sedlčan-
ských diabetiků Květosla-
va Truhelková.

Spolek při příležitosti Dne 
diabetu plánuje pochod, 

který se bude konat 15. listo-
padu. Sraz účastníků bude 
u kašny na náměstí a trasu 
bude jako tradičně vybírat 

Marie Bazalová. Účastníky 
pochodu opět budou do-
provázet děti z družiny 1. 
základní školy a na bezpeč-
nost všech budou dohlížet 
strážníci městské policie. 
Na třetí listopadovou deká-
du je rovněž naplánováno 
plavání v aquaparku v Čest-
licích u Prahy. 

Po skončení schůze 
sedlčanských diabetiků se 
doslova v obložení ocitl 
stolek, na němž nabízela 
svoje produkty fi rma Sun 
Pharm, zabývající se dis-
tribucí zdravotní obuvi, 
kompresních zdravotních 
punčoch a doplňky stra-
vy nejenom pro diabetiky. 
„Dodáváme produkty do lé-

kárenského velkoobchodu, 

který je distribuuje po celé 

republ ice  do lékáren, 

a kompresní punčochy do-

dáváme do zdravotnických 

potřeb,“ uvedla obchodní 
ředitelka fi rmy Sun Pharm 
Jana Slunečková. 

David Myslikovjan

Diabetici jsou v Sedlčanech 
činní více než třicet let

Členskou schůzi sedlčanských diabetiků navštívil také starosta města Ivan Janeček.

V Radíči myslivcům 
vandal podřízl tři posedy

Starosta Janeček chtěl 
zblízka poznat všechny 
městské kotelny

Popeláři přijedou 
na státní svátek dřív

Rada ocení reprezentanty města
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY Trávník v blíz-
kosti Kulturního domu Jo-
sefa Suka v Sedlčanech je 
po odstranění suchého tu-
lipánovníku posekaný, ale 
dosud prázdný. 

Bývalý starosta města 
Miroslav Hölzel před časem 
uvedl, že počítají s náhradní 
výsadbou stromu letos a že 

ještě jednu šanci by měl do-
stat tulipánovník. Zeptali 
jsme se Jiřího Daňka, jednate-
le Sedlčanských technických 
služeb, zda to bude vzhledem 
k pokročilému datu v kalen-
dáři ještě reálné. Odpověděl 
stručně: „Stále počítáme s vý-

sadbou tulipánovníku v letoš-

ním roce.“            -mb-

Jak nám v rozhovoru po-
tvrdil člen farnosti a farní 
rady Martin Švejda, dosud 
nevyužívaná zahrada se 
otevře na nějaký čas lidem 
a umožní jí znovu ožít... 
Více nám řekl v rozhovoru.

Kdy vznikl nápad vy-

budovat ve farnosti ko-

munitní centrum? Bylo 

to až po požáru?

Záměr existoval už dáv-
no předtím, stav hospodář-
ských budov byl neutěše-
ný, sloužily nejprve jako 
skladiště věcí a později se 
začal objekt dokonce rozpa-
dat. Mám dojem, že s nápa-
dem přišel jako první farář 
Stanislav Glac. S několika 
dalšími farníky považovali 
za prospěšné, aby samotná 
fara byla více využívána 
na klidnější duchovní zále-
žitosti a komunitní centrum 
aby sloužilo pro nejrůznější 
aktivity – například na ví-

kendové akce nebo schůz-
ky mládeže. Záměr počítal 
i se zapojením rodin, sociál-

Nové komunitní centrum na farní zahradě 
v Sedlčanech vstalo doslova z popela

ně znevýhodněných osob, 
seniorů…

Jak příběh pokračo-

val? Kromě projektu, 

kompletní dokumentace 

a nejrůznějších druhů 

povolení a souhlasů byly 

pro stavbu nejvíc důleži-

té fi nanční prostředky. 

Jak a v jaké výši se vám 

peníze podařilo získat?

Celková částka se vyšpl-
hala na 16 milionů korun. 
Několik roků nám trvalo, 
než jsme uspěli v grantovém 
řízení a dosáhli na peníze 
Evropské unie. Poskytnutá 
dotace nám uhradí investič-
ní náklady z jedné třetiny. 
Podmínkou bylo, že obvodo-
vé zdi původní stavby musí 
zůstat zachovány. Snažili 
jsme se také o to, aby stavba 
byla co nejvíc koncipova-
ná jako bezbariérová, aby 
mohly komunitní centrum 
navštěvovat i lidé se zdra-
votním handicapem. Ostatní 

náklady hradí formou úvěrů 
farnost a bude je postupně 
dlouhodobě splácet. Umořo-

vat dluh budeme také z ná-
jmů a možná do budoucna 
i formou sbírky – samozřej-
mě při zachování zásad 
spojených s tímto projektem 
a poskytnutou dotací.

Jak novostavbu po-

jmenujete?

Konkrétní název komu-
nitní centrum ještě nemá. 

Co zbývá ještě dokon-

čit?

Po kolaudaci, kterou 
budova již prošla, zbývá 
dovybavit interiéry, což 
nebylo součástí projektu 
a poskytnutého grantu. 
Musíme dořešit zemní 
práce, včetně dlažby, aby 
i okolí centra působilo es-
teticky a vstup do něj byl 
snadno přístupný i při ne-
přízni počasí. 

Je pravdivá informa-

ce, že farní zahradu chce-

te otevřít maminkám 

s kočárky? Jaké s pozem-

kem máte plány? Umístí-

te na něm lavičky, bude 

tu pískoviště pro děti, vy-

sadíte nové stromy?

Farní zahrada je po do-
končení stavebních prací 
touto činností zasažená. To je 
patrné na první pohled. Bu-
deme se snažit ji svépomocí 
formou brigád upravovat 
a vysadit trávník. Prioritou 
také bude oplocení, které je 
na několika místech ve vel-
mi špatném stavu. V jaké 
míře a kdy zahradu můžeme 
otevřít veřejnosti, zda v ní 
umístit nějaké hrací prvky 
nebo mobiliář, to je téma, 
o kterém v současné době 

vedeme diskuse. Dosud ne-
máme jednotný koncept. Ur-
čitě bychom chtěli ale udělat 
průchod mezi hřištěm a farní 

zahradou. Nebyl by však ne-
přetržitě otevřený, abychom 
předešli poškození majetku.

Na kdy plánujete zahá-

jení provozu komunitní-

ho centra? A bude jeho 

otevření spojeno s něja-

kým programem?

Zemní práce by mohly 
být hotovy do Vánoc. Do té 
doby bychom rádi stihli 
vybavit také interiéry. Po-
kud vše půjde podle plánu, 
slavnostní otevření bychom 
mohli stihnout ještě v pro-
sinci nebo krátce po Novém 
roce. Určitě by bylo součástí 
slavnosti hudební nebo jiné 
kulturní vystoupení. 

Když hovoříme o těch-

to aktivitách, neplánujete 

s farníky do konce roku 

nějaké tradiční nebo ne-

tradiční akce?

V součinnosti s oddí-
lem mládeže TOM Jeleni 
a s organizací FOKS-live, 
kterou vede pastorační asi-

stentka Ivanka Čiháková, se 
jich chystá několik. Jednou 
z listopadových akcí již byl 
Svatomartinský lampionový 
průvod, který začal 11. listo-
padu v kostele sv. Martina 
a následující den pokračoval 
na faře Martinskou poutí. 
V neděli 11. prosince se mo-
hou zájemci účastnit miku-
lášské besídky a 25. prosince 
odpoledne bude na pozem-
ku u kostela sv. Martina živý 
betlém. Během vánočních 
svátků chceme kostel otevřít 
také 25. a 26. prosince od-
poledne, aby se lidé mohli 
přijít podívat na jesličky, 
na vánoční výzdobu nebo 
si prohlédnout vzácnou stře-
dověkou fresku blízko oltáře 
– pokud ještě k tomu nenašli 
čas nebo neměli příležitost. 

Marie Břeňová

na trasu malebnými chlu-
meckými uličkami až k cíli, 
který opět končil na louce, 
odkud je krásný výhled 
na hrad. Dobově oděné 
ženy, které oblékla vlastno-
ručně šitými kostýmy člen-
ka spolku Blanka Klusová, 
zde již čekaly v záři svíček 

Dobově oblečené ženy dotvářely 
atmosféru příjezdu svatého Martina

a pochodní. Za zvuku hud-
by zazněla v podání před-
sedkyně Lenky Kaprálové 
legenda o svatém Martinovi. 

Poté nastalo napínavé če-
kání příjezdu svatého Marti-
na na bílém koni. Toužebně 
očekávaný okamžik nadešel 
a přítomným se rozzářily oči 
radostí. Martin přijel z neda-

leké Bláhovy Lhoty a jeho 
nový kůň zde měl svou 
premiéru. Tradiční akce by 
se nemohla konat bez pana 
Michalce a jeho rodiny. Děti 
si odnášely nejen krásný zá-
žitek, ale i perníkové koně, 
které napekla členka spolku 
Blanka Sirotková. 

Soňa Sedláčková

S Martinem Švejdou, členem farní rady, jsme hovořili na faře, kterou 
se podařilo zrekonstruovat a vytvořit zde příjemné prostředí.

Nové komunitní centrum ve farní zahradě stojí na místě původní 
hospodářské budovy, kterou zachvátil v roce 2018 požár.

Trávník čeká 
na tulipánovník

Dokončení ze strany 1
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zda bych to nechtěl dělat.
Co na to říkala rodi-

na, přátelé? 

Manželka z toho měla 
obavy, ale podporuje mě. 
Mladší syn Vojtík byl hodně 
naštvaný, že už nechodím 
do práce v montérkách, rád 
mi totiž pomáhá v dílně. 

Měl jste před volba-

mi plán, jak zapůsobit 

na voliče? 

Neměl. Spíš jsem se spo-
léhal, že ocení moji činnost 
v obci během posledních 
let. Ani ne tak činnost po-
litickou, protože na zase-
dání zastupitelstva tolik 
lidí nechodí. Mám na mysli 
ochotnické divadlo, které 
v Petrovicích hraju a kde 
jsem hodně aktivní, ale 
třeba i akci Ukliďme Česko, 
kterou organizuji.

Jak byste vystihl Pet-

rovice a přilehlé osady 

s jejich obyvateli pár 

větami?

Nemyslím, že obyvate-
lé by měli nějakou společ-
nou charakteristiku typic-
kou pro Petrovicko. Spíš 
bych tu otázku vztáhnul 
na krajinu. I když jsme 
ve středních Čechách, 
tak je to tak trochu zapo-
menutý kout, kde nevede 
žádná hlavní silnice ani 
železnice, nejsou tu velké 
podniky. Všude to máme 
celkem daleko, možná 
i proto se Petrovice poma-
lu, ale soustavně, vylid-
ňují. Nejsou tu žádné vel-
ké hory, řeky. Nic, co by 
člověka ohromilo. Malé 
kopce, potůčky, rybníky... 
Naše krajina je spíš tako-
vá malebná zahrádka.

Na své kandidátce 

jste měl převážně mlad-

ší lidi? Mělo to nějaký 

důvod? 

Primárně jsem na kan-
didátku vybíral ze své-

Potenciál určitě máme, věřím, že ho naplníme, říká 
starosta Pavel Kubíček

ho nejbližšího okolí. No 
a více známých mám cel-
kem přirozeně mezi lidmi 
svého věku. Ale popravdě 
nebyl záměr mít nejmlad-

ší kandidátku. Spíš jsem 
oslovoval lidi, u kterých 
jsem cítil zájem o věc.

Mrzí vás, že se zastupi-

telstvo více neomladilo?

Trochu ano. Už před 
volbami jsem říkal, že je 
potřeba do zastupitelstva 
dostat mladší lidi a ženy, 
ideálně tedy mladší ženy. 
Poslední dvě období byly 
v zastupitelstvu pouze 
dvě. A já jsem tam byl buď 
nejmladší nebo druhý nej-
mladší. Povedlo se, že teď 
máme ženy čtyři. Omladit 
se nepodařilo, jsem stále 
druhý nejmladší. Chtěl 
jsem, aby zastupitelstvo 
bylo názorově různorodé, 
proto by v něm měly být 
zastoupeny všechny gene-
race a samozřejmě ženy.

Zvolené zastupitele 

dobře znáte. Mají poten-

ciál vést Petrovice dob-

ře a správným směrem?

Možná by se z před-
chozí odpovědi mohlo 
zdát, že nejsem se slože-
ním zastupitelstva moc 
spokojený, ale tak to není. 
Potenciál určitě máme, 
věřím, že ho naplníme.

Kolik má obec v sou-

časné době obyvatel? 

Přesný počet neznám. 

Je to něco kolem 1 320 
obyvatel. Počet obyvatel 
neustále klesá. Ještě před 
třiceti lety to bylo o 130 
obyvatel více než dnes. 
Každý rok z Petrovic ode-
jde pět až deset lidí. Jestli 
se nepletu, tak někdy před 
dvěma nebo třemi lety byl 
jediný rok, kdy počet oby-
vatel lehce narostl. 

Co mohou Petrovice 

novým potencionálním 

obyvatelům nabídnout?

Bydlení je problém. 
V současnosti není kde sta-
vět a bytů je nedostatek. 
Zaměstnání je taky pro-
blém. Spousta lidí za prací 
dojíždí, často až do Prahy. 
Služby nabízíme standard-
ní na obec naší velikosti. 
Máme dvě školky, školu, 
dětského a praktického 
lékaře a docela zázračně 
i zubaře. Dále máme spor-
tovní halu, bohatý spolko-
vý život, hraje se tu fotbal 
i divadlo, máme velmi 
činné hasiče. No a pak tu 
malebnou krajinu.

Vidíte nějaké změny, 

které je třeba udělat? 

Zrovna otázka bydlení 
je věc, které se chceme 
věnovat. Sice by v Petro-
vicích mělo vzniknout pět 
nových obecních parcel 
a několik soukromých, 
ale zdá se, že to budou 
na dlouhou dobu poslední 
parcely. Územní plán nám 
sice umožňuje zastavět 
další pozemky, ale ty pat-
ří soukromým majitelům, 
kteří je nechtějí prodat. 
Já navíc další zastavování 
volné půdy moc nepod-
poruji. Spíš se chceme 
zaměřit na výstavbu bytů 
ve stávajících objektech. 
Možností sice také není 
moc, ale pár se jich nabízí. 
Chtěli bychom přistavět 
patro na budově školky. 
Druhá možnost je zrekon-

struovat faru v Obděni-
cích. Její odkup od církve 
jsme schválili ještě v před-
chozím zastupitelstvu.

Je aktuálně třeba ješ-

tě něco dotáhnout z mi-

nulosti?

Aktuálně řeším školu. 
Jednak nám do ní na něko-
lika místech zatéká a jednak 
obrovsky vzrostly náklady 
na vytápění. Ve škole se topí 
pilinami a dotápí elektřinou. 
Piliny za poslední rok zdraži-
ly skoro dvojnásobně. Zjišťu-
jeme, jestli je můžeme někde 
koupit levněji. Zároveň to ře-
ším i z dlouhodobějšího hle-
diska, zda a jak školu zateplit. 
Ale není to nedokončená zá-
ležitost, škola se řeší neustále 
a dlouhodobě. Je to hodně 
členitá budova, detaily jsou 
špatně řešeny a celá byla 
postavena dost nekvalitně. 
Já bych to rád uchopil, jak se 
říká, z gruntu.

J a k é  j s o u  p l á n y 

do budoucna z pohledu 

investic a rozvoje obce? 

Bydlení a školu jsem už 
zmínil. Dále potřebujeme 
opravit střechy na hos-
podě a bytovém domě 
v Obděnicích. Hned vedle 
zámku se rozpadají dvě bu-
dovy – sýpka a kočárovna. 
Těm chceme vdechnout 
nový život. Zatím nevíme 
jaký. Chceme vybudovat 
chodníky do Vilasovy 
Lhoty a do Kojetína. Chtěl 
bych zateplit všechny vy-
tápěné budovy ve vlast-
nictví obce. Uvažujeme 
o fotovoltaické elektrár-
ně na střeše školy. Určitě 
budeme řešit otázku při-
vaděče vody z Římovské 
přehrady. Osobně bych se 
chtěl hodně věnovat zadr-
žování vody v krajině. No 
a spousta dalších menších 
či větších akcí…

Je zde něco, s čím jste 

vyloženě nespokojen, 

co vyžaduje neodkladné 

řešení? 

Možná odpovím tro-
chu překvapivě, ale jed-
nu záležitost vnímám 
jako neodkladnou, a to 
je právě zadržování vody 
v krajině. Všichni vidí-
me, že klima se mění. 
I v Petrovicích máme 
problém s nedostatkem 
vody, přívalovými dešti 
nebo kůrovcem. Myslím, 
že je třeba udělat v kra-
jině změny, díky kterým 
bude odolnější při suchu 
i povodních. Těch po-
třebných opatření je celá 
řada. Je to běh na dlou-
hou trať. Já bych ten běh 
chtěl odstartovat. Sám 
jsem zvědavý, jak se mi 
v této věci bude dařit.

Co jste naopak 

přebral s radostí? 

Řekl bych, že na obci 
je zaběhnutý tým lidí, 
ke kterému jsem se rád 
připojil.

Opusťme komunální 

politiku. Na co se můžou 

fanoušci místních diva-

delních ochotníků těšit? 

Začínáme připravovat 
pátý ročník vánoční besíd-
ky pro dospělé a jako vždy 
to nestíháme (smích). Tak-
že doufám, že to jako vždy 
dopadne dobře… Po Váno-
cích pak začneme připra-
vovat další představení. 
Vypadalo to, že se pustíme 
do Dalskabátů, ale podle 
poslední zprávy, kterou 
mám od našeho režiséra 
Jardy Klouda, to asi nako-
nec bude něco jiného. Co, 
to zatím nevím.

Jana Motrincová 

Nový starosta Petrovic 
Pavel Kubíček z Ko-
jetína má jako jednu 
z priorit zadržení vody 
v krajině.

SEDLČANY Ožehavým té-
matem, kterým se zabývali 
ve středu 2. listopadu rad-
ní, byly dodávky elektric-
ké energie. 

„Městu končí 31. prosin-

ce smlouva o dodávkách 

a všichni víme, jak se ceny 

horentně zvýšily. Se stávají-

cím dodavatelem ČEZ ESCO 

jsme projednávali uzavření 

smlouvy. Doporučeno nám 

bylo, abychom domluvili 

spotovou cenu, která je limi-

tovaná pěti korunami za ki-

lowatthodinu bez daně z při-

dané hodnoty, to znamená, 

že s daní je cena mírně přes 

šest korun. Výhodou je, že 

když je smlouva uzavřena 

na dobu neurčitou, existu-

je dvouměsíční výpovědní 

lhůta. Znamená to, že po-

kud by v průběhu času do-

šlo k poklesu ceny u jiného 

dodavatele, tak by se dala 

uzavřít smlouva jiná. V sou-

časné době nám ale nikdo 

nedá lepší cenu než tu, kte-

rá je vládou zastropovaná,“ 

uvedl sedlčanský starosta 
Ivan Janeček. Vysvětlil, že 

pokud by smlouva byla 
na dobu určitou, byly by 
dodávky energie vázány 
k určitému období. 

Rada města pověřila 
starostu k uzavření smlou-
vy na dobu neurčitou.

Marie Břeňová

Radnice uzavírá smlouvu o energiích se současným dodavatelem

Dokončení ze strany 1



Firma FENIX STAV s. r. o.

nabízí celoroční práci zkušeným nebo jen 
šikovným řemeslníkům na pozice:

ZEDNÍK, TESAŘ, KLEMPÍŘ,

POKRÝVAČ, STAVEBNÍ DĚLNÍK

Tel.: 603 542 651, 603 836 871

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Farma Druhaz
Na Červeném Hrádku 793, Sedlčany

PRODEJ 
ŽIVÝCH KRŮT

95 Kč/kg
po objednání možno vyzvednout 

ve čtvrtek a v pátek

Tel.: 725 119 599

Na Farmu Druhaz, 
zabývající se chovem a prodejem krůtího a kuřecího masa, hledáme 

SKLADOVOU ÚČETNÍ
Práce s vedením skladu a administrativní práce – orientace 

v dané problematice výhodou. Úvazek a odměna na dohodě. 

Více info na telefonu 720 979 778

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          267/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           268/22

Pronajmu byt o vel. 3+1 (stavebně 
upravený z 2+1) v Sedlčanech, Na Sever-
ním sídlišti. Byt je volný od 11/2022. Ná-
jemné vč. poplatků je 13 000 Kč, kauce 
20 000 Kč. Tel.: 792 309 899.               269/22

Svobodná žena ze Sedlčan hledá 
k vážnému seznámení padesátiletého 
muže. Tel.: 603 780 790.        270/22

Prodám pěkné dětské oblečení 0–2 
roky za dobrou cenu. Možnost výběru. 
Tel.: 733 368 992.                          271/22

Hledám práci nebo brigádu – sta-
vebnictví, zahradní práce, prodavač. Tel.: 
778 503 469.                          272/22

Prodám plynová kamna Pohoda, 
málo používaná, včetně redukčního venti-
lu, cena 1 500 Kč, dva kusy plynové bom-
by 10 kg (prázdné, cena za kus 1 200 Kč). 

Křovinořez Partner B341, vadný startér, 
jinak funkční, třeba na náhradní díly, cena 
500 Kč. Velběhy 25, tel.: 608 959 364. 273/22

Prodám dřevěná kazetová garážo-
vá vrata z borového dřeva, š. 234 cm, v. 
196 cm, bez futer. Pěkný stav. Sedlčany. 
Tel.: 777 717 048.          274/22 

Kdo poseká menší zahrádku v Sedlča-
nech, cca 300 m2? Tel.: 602 809 870.       275/22

Koupím historický motocykl nebo 
moped. Tel.: 777 746 668.         276/22

PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2

Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz



6 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

Vybrána byla do tohoto pro-

jektu již v roce 2017, kdy se 

se změnami začínalo,“ uved-
la ředitelka tohoto zařízení 
na Sedlčansku Ludmila Jele-
nová. Výstupem celého pro-
cesu je opuštění budovy zám-
ku v Nalžovicích v roce 2029. 
Nahradí ho zcela domky 
chráněného bydlení. „Máme 

vytipovány dvě lokality, jedna 

je v Březnici a druhá v Dobří-

ši, kde bychom měli na zelené 

louce postavit domečky. Tam 

by měli naši klienti rodinné 

prostředí. Nechceme se totiž 

smířit se způsobem, jak byly 

služby dříve v ústavech běžně 

poskytovány. Proto jsme za-

čali dělat takové změny, aby 

život člověka s postižením byl 

důstojný a respektoval jeho 

práva. Neustále na této myš-

lence pracujeme,“ argumen-
tovala ředitelka. 

„Škála poskytování na-

šich služeb by se neměla 

po skončení transformace 

příliš změnit. Je však možné, 

že už nebudeme mít sociálně 

terapeutickou dílnu. Ale ne-

chci předbíhat událostem, to 

se teprve ukáže, až začneme 

s projektantem domlouvat 

podobu, velikost a rozložení 

domků chráněného bydlení,“ 
připustila ředitelka. „V dom-

ku by měl mít každý klient 

svůj vlastní jednolůžkový po-

koj v souladu se současným 

trendem, který již nepřeje ví-

celůžkovým místnostem, aby 

měli lidé svoje soukromí,“ 
vysvětlovala. 

Pomoc závisí 
na stupni 
postižení

Transformace je rozdě-
lena na etapy. „V současné 

době se chystáme na schůz-

ku s projektantem, vypsáno 

bude výběrové řízení, z ně-

hož vyjde dodavatel stavby 

a budou následovat další 

běžné kroky... Na našem za-

řízení bude výběr uživate-

lů v konkrétní domácnosti, 

aby byl pro jejich soužití co 

možná nejvhodnější a aby 

se o sebe dokázali také po-

starat v rámci aktivizace – 

dokázali si připravit jídlo, 

zvládli nákupy, vyprali si 

prádlo a vytvořili tak jakou-

si uzavřenou rodinnou ko-

munitu,“ avizovala. 
Upozornila, že už nyní 

klientům pomáhají v nalžo-
vickém zámečku sociální 
pracovnice. Způsob pomo-

ci je závislý na stupni posti-
žení u každého jednotlivce. 
„Samozřejmě budeme mu-

set navýšit kapacitu pracov-

níků v sociální i zdravotní 

sféře, kdy zdravotní sestra 

bude mít za úkol objíždět 

klienty... V domácnostech 

budou mít naši zaměstnanci 

zázemí – místnost s počíta-

čem a potřebným vybave-

ním,“ sdělila ředitelka Jele-
nová. 

Kraj bude muset 
hledat nové zdroje

Jaké náklady si vyžáda-
jí tyto převratné změny? 
Na tuto otázku si ředitelka 
Jelenová netroufla odpově-
dět. „Původní dotace v sou-

časné době na krytí investice 

nestačí. Kraj bude muset hle-

dat jiné zdroje na dofinanco-

vání,“ podotkla.
Ředitelka Jelenová po-

tvrdila, že obec Nalžovice 
je se záměrem seznámena. 
„Starostka Jana Pšeničková 

byla také v přípravné komi-

si. V době, kdy jsme hledali 

objekty pro domečky, nabíd-

la paní starostka dům, který 

bychom si mohli zrekonstru-

ovat a využít pro chráněné 

bydlení. Kraj však zvolil jiné 

lokality,“ vysvětlila. 
Marie Břeňová

Nalžovický zámek je zapojen 
do procesu transformace 
a historickou budovu 
postižení klienti do roku 
2029 opustí
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OBEC

Dublovice 2 3 1 4 2 2 4 1 1 0 0

Hřiměždice 0 0 0 0 1 0 2 1 0 0 0

Jesenice 1 0 0 2 3 1 0 0 1 0 0

Kamýk nad Vltavou 2 2 1 1 3 3 5 3 1 2 1

Klučenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 0 0 1 0 1 0

Kosova Hora 1 0 2 0 3 4 4 3 0 1 0

Krásná Hora nad Vltavou 1 2 4 5 4 4 2 2 2 2 1

Křečovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 1 1 0 3 0 0 0 0 0

Nalžovice 2 1 1 1 2 1 1 2 1 1 1

Nedrahovice 1 1 1 2 1 1 3 1 1 1 1

Nechvalice 1 1 2 1 2 1 1 1 4 1 1

Osečany 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0

Petrovice 2 2 3 2 2 2 4 4 1 1 1

Počepice 1 0 1 1 3 1 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 1 0 1 0 2 0 0 1 0 2 0

Příčovy 0 0 2 2 2 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 3 0 0 0 0 1 0 0 0 0

Sedlčany 12 16 15 11 14 19 17 15 7 7 8

Sedlec-Prčice 6 3 5 8 12 10 8 2 2 2 2

Solenice 1 0 0 0 0 0 0 1 1 0 0

Svatý Jan 0 1 1 1 0 0 1 0 0 0 0

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 3 5 3 1 0 3 4 0 0 0 1

Vysoký Chlumec 0 1 3 2 3 3 0 3 1 0 0

Zduchovice 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 39 42 49 47 63 59 58 42 24 22 18

REGION Za poslední tý-
den vidíme další pokles 
počtu potvrzených přípa-
dů nákazy koronavirem, 
konkrétně o 18 procent.

K šestnácti obcím, 
ve kterých byla nula již 
minulý týden, přibyly teď 
tři nové, naopak ve Vr-
chotových Janovicích se 
jeden nový případ ob-
jevil. Pokles sledujeme 

v Kamýku nad Vltavou, 
Kňovicích, Kosově Hoře, 
Krásné Hoře nad Vltavou 
a Prosenické Lhotě. K ná-
růstu došlo kromě zmiňo-
vaných Vrchotových Ja-
novic ještě v Sedlčanech.

Po k l e s  p o k r a č u j e 
ve všech námi sledova-
ných obcích s rozšíře-
nou působností. Kon-
krétně na Příbramsku 

jde o pokles z 59 na 43 
nově potvrzených pří-
padů, na Sedlčansku 
z 20 na 15 a ve Voticích 
ze tří na nulu. V nemoc-
nicích není ani jeden 
pacient z Příbramska, ze 
Sedlčanska i Voticka po-
třebují nemocniční péči 
dva pozitivně testovaní.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Všechna čísla tabulky jsou 
jednociferná

PRAHA Se dvěma do-
tazy jsme se obrátili 
na Zuzanu Žídkovou 
z tiskového oddělení 
Středočeského kraje. 

Jak přibližně vysoké 

fi nanční prostředky si 

tento projekt chráněné-

ho bydlení, který je roz-

dělen do etap, vyžádá?

V tuto chvíli kraj 
d o p r a c ová vá  t r a n s -
formační plán a studie 
proveditelnosti, včetně 

předpokladu fi nančních 
nákladů k vytipovaným 
pozemkům či nemovi-
tostem, kam by se služby 
poskytované organizací 
Nalžovický zámek, měly 
případně přemístit. Jen 
pro upřesnění – záměr 
se netýká pouze služ-
by chráněné bydlení, 
ale především služby 
domov pro osoby se 
zdravotním postižením. 
Celkový záměr bude 

následně projednáván 
a schvalován zastupitel-
stvem kraje.

Co se stane se zám-

kem, který byl zakou-

pen od rodu Schwar-

zenbergů? 

Pokud k plánované 
transformaci dojde, ob-
jekt bude vrácen do ma-
jetku kraje. Jeho další vy-
užití bude pak případně 
předmětem dalších jed-
nání.                           -mb-

Kraj k transformaci a využití zámku

Ředitelka Ludmila 
Jelenová

Dokončení ze strany 1
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„Oheň pro nás znamená 

veliké nebezpečí, v našem 

domově seniorů pracuje 200 

zaměstnanců a je zde umís-

těno 300 klientů, z toho jich 

je tři čtvrtě imobilních. O ně 

bychom se museli přednost-

ně postarat. Proto je tak dů-

ležité nacvičit, co všechno 

je nutné při vyhlášení po-

plachu zajistit, jak bychom 

se měli v případě takového 

neštěstí chovat. Domluvili 

jsme se na cvičení s místní-

mi profesionálními i dobro-

volnými hasiči. Snažili jsme 

se akci držet v utajení i před 

vlastními zaměstnanci. Mys-

lím, že jsme nic nepodcenili 

a připravili jsme se dobře. 

Zakoupili jsme i 106 eva-

kuačních podložek,“ uvedla 
ředitelka Domova Jaroslava 
Kocíková.

„Před několika dny jsme 

navštívili Domov seniorů 

v Nové Spišské vsi na Sloven-

sku, s nímž bychom rádi na-

vázali spolupráci. Dozvěděli 

jsme se při té příležitosti, že 

přibližně před měsícem vypu-

kl v jejich zařízení požár. Na-

štěstí se jim podařilo všechny 

klienty zachránit, ale celé 

jedno poschodí vyhořelo, 

odnesla to střecha, na které 

mají nataženy prozatímně ig-

Poplach! Na Severní sídliště se sjížděli ve čtvrtek hasiči. Snášeli 
po schodišti klienty domova seniorů až ze čtvrtého poschodí

elity. Případ se ještě vyšetřuje. 

Pro nás to bylo veliké varo-

vání, protože jsme na vlastní 

oči viděli, co oheň umí na-

páchat. Navíc zaměstnanci 

zmíněného domova zažili 

takový šok, že někteří z nich 

dali v zaměstnání výpověď... 

Doufám, že podobnou situaci 

nikdy nezažijeme,“ doplnila 
ředitelka. Při záchraně živo-
tů rozhodují často i na prv-
ní pohled maličkosti. Proto 
není například žádnou for-
malitou, že v sedlčanském 
domově seniorů denně 
zjišťují ve večerních hodi-
nách, kolik klientů se právě 
nachází v jednotlivých pavi-
lonech... 

Televize, příčina 
simulovaného 
požáru

Cvičení byl osobně pří-
tomen Petr Hron, komisař 
stanice Hasičského záchran-
ného sboru v Sedlčanech. 
Uvedl, že příčinou simulova-
ného požáru byla technická 
závada na televizním přijí-
mači. „Kromě profesionálů 

z naší stanice a místní zása-

hové jednotky jsme aktivovali 

také JPO3 z Kosovy Hory. Tak 

to máme nastaveno, že kdyby 

došlo k jakémukoliv požáru 

ve městě, tak tyto tři jednotky 

v prvním stupni poplachové-

ho plánu by na místo vyjely. 

Kdyby bylo potřeba, volali 

bychom o posily. Zároveň by 

přijela výšková technika, ta 

bohužel v Sedlčanech nyní 

není k dispozici, protože je 

zapůjčena pro Příbram a sho-

dou okolností ještě v rámci vý-

pomoci odjela do Německa,“ 
vysvětloval Hron. 

A to už těsně k budově 
dorazilo první vozidlo Tat-
ra. Vezlo s sebou pro jistotu 
devět tisíc litrů vody a dva-
krát po dvaceti metrech 
hadic. Hasiči z takzvané 
první průzkumné skupiny 
začali stoupat do vyšších 
pater a natahovali hadice 
na útočné proudy tak, aby 
jich bylo v případě potřeby 
dostatek. Ve třetím poscho-
dí, tedy o patro níž, si jako 
zálohu umístili všechny nut-
né přístroje. V rukách měli 
dýchací masky, aby je na-
sadili v kouřem zasažených 
pokojích zachraňovaným 
osobám. Dorozumívali se 
vysílačkami, aby se aktu-
álně o všem informovali. 
V kompletních ochranných 
oblecích vstupovali do po-
kojů, kde klienty překládali 
z postelí na evakuační lůžka 
a snášeli je dolů po schodiš-
ti. V mezipatře se ujišťovali, 

zda je zachraňovaný senior 
v dobrém psychickém sta-
vu. „Na kliky u pokojů, které 

hasiči již prohlédli, upevňují 

řemínky gumovou pásku, aby 

si označili, že uvnitř žádná 

osoba není a nezdržovali 

další kolegy od záchranných 

prací,“ komentoval některé 
kroky sehrané party profesi-
onálních i dobrovolných ha-
sičů, kteří nastoupili do akce 
pod vedením Milana Šeráka. 

Po ukončení cvičení si 

vyměnili Petr Hron s vede-
ním Domova jen několik 
základních postřehů a infor-
mací. Celou akci vyhodnotí 

spolu s příbramskými pro-
fesionálními hasiči a hlav-
ním hodnotitelem a novým 
velitelem zásahové čety 
HZS na Příbramsku Radkem 
Dopirákem později a se vše-
mi podrobnostmi, aby bylo 
jasné, čeho je třeba se ještě 
vyvarovat. 

Marie Břeňová

SEDLČANY Koupaliště u Kot-
liny, které využívalo několik 
generací, je dlouhodobě 
zavřeno. Podle zdůvodnění 
nemělo dostatečný přítok 
a kvalita vody navíc neodpo-
vídala hygienickým limitům. 
Město nádrž před lety prona-
jalo za symbolický poplatek 
místní rybářské organizaci. 

Radní se již v roce 2014 
rozhodli, že nechají vypra-

covat studii, která by pro 
ně byla podkladem pro 
rozhodování, zda je rekon-
strukce stávajícího areálu 
reálná, a to zejména z fi -
nančního hlediska. 

O rok později přišel bý-
valý zastupitel Rostislav Hef-
ka na zastupitelstvo města 
s nápadem a dotazem, zda 
by se Sedlčany nechtěly při-
pojit k desítkám měst v Čes-

ké republice, které přešly 
na systém takzvaného bio-
topového koupaliště. Jako 
konkrétní případ jmenoval 
biokoupaliště v Jincích 
na Příbramsku. V té době 
by se podle jeho informací 
jednalo o investici kolem 
dvou milionů korun. Vy-
světlil, že jde o čištění bez 
chemie a největší položku 
představují rostliny, které 
vykonávají funkci fi ltrů. 
Citujme ještě bývalého sta-
rostu Jiřího Buriana, který 
na jeho podnět zareagoval: 
„Na zprovoznění původního 

koupaliště existuje několik 

variant. Podklady k řešení 

sportoviště tohoto typu mám 

k dispozici, včetně informací 

o různých technologiích, kte-

ré se k tomu váží.“ 

A jaká je současnost? Kry-

tý plavecký bazén nepřichá-
zí v nelehké ekonomické si-
tuaci v úvahu, ale myšlenku 
obnovy bývalého koupaliště 
neopustilo uskupení Šance 
pro Sedlčany. V jedné z kapi-
tol volebního programu uvá-
dí: „Máme řešení (nejen) pro 

obnovu koupaliště.“ Zeptali 
jsme se Ivana Janečka, který 
úspěšně kandidoval za Šanci 
a stal se starostou Sedlčan, 
zda naznačí o jaké řešení jde.

„S problematikou býva-

lého koupaliště se musím 

ještě seznámit blíž. Vím, jak 

nádrž vypadá, ale potře-

buji znát detailní aspekty. 

Budeme se tomu s naším 

kolektivem, v němž je také 

stavař s dobrými profesními 

kontakty na různé odborní-

ky, zabývat. Jsem na radnici 

krátce, valí se na mě spousta 

věcí a nemám volnou časo-

vou kapacitu, abych nyní 

mohl řešit koupaliště,“ vy-
světlil starosta. 

Je však již nyní přesvěd-
čen, že problém s malým 
přítokem vody do nádrže, 
na který bylo v předcho-
zích letech poukazováno, 
je řešitelný. „V blízkosti 

bývalého koupaliště máme 

potok, je tam čistička od-

padních vod s volnou kapa-

citou. Bude otázkou, jakým 

způsobem vodu čistit, jak ji 

udržovat... Musíme vstoupit 

do jednání s lidmi, kteří toto 

mají v gesci a umí se k tomu 

postavit,“ naznačil některé 
kroky. „Nejsem sám, kdo 

uzavření koupaliště lituje, 

také jsem tam strávil kus 

mládí,“ dodal spontánně. 
Marie Břeňová

Šance pro Sedlčany uvádí v programu: Máme řešení nejen pro 
obnovu koupaliště. Jaké?

Na pokoji zahajují hasiči právě evakuaci osob.

Bývalé a možná i budoucí koupaliště...

Dokončení ze strany 1



8 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

SEDLEC-PRČICE Po přícho-
du do areálu Vítka z Pr-
čice vpravo, hned vedle 
budoucího kostelíku, je 
již nyní výstavní expozice, 
kterou provází návštěvní-
ky sám Petr Kroužil. „Je 

tady to nejdůležitější, co 

se za ty roky povedlo,“ 

ukazuje Petr Kroužil okolo 
sebe. Prohlídky jsou zatím 
pouze po předchozím ob-
jednání, pro skupiny mini-
málně čtyř lidí. Ročně se 
sem podívá jeden až dva 
tisíce lidí.

Na zdech visí mapa 
zemí Koruny české, rodo-
kmen Vítkovců, mnoho 
kopií a čtyři originály je-
jich podobizen, ale také 
výjevy z jejich života včet-
ně dělení růží. Ten je tu 
hned dvakrát: „Na základě 

toho, že to je legenda, jsem 

nechal namalovat druhý 

Dělení růží aneb Jak to 

bylo doopravdy. Tak vypa-

dala Sedlec s Prčicí ve 12. 

století,“ ukazuje na obraz, 
který vznikal více než rok. 
„Sedlecký kostelík je tisíc 

let starý. Kdyby ho v roce 

1900 nezbořili kvůli tomu, 

že se do něj nemohli vejít, 

tak jsme tady měli unikát. 

Takové by byly jen asi tři 

nebo čtyři v zemi,“ vypráví 
s pohledem na malbu.

Kromě maleb jsou v ex-
pozici také různé doku-
menty, falzifi káty, šperky, 
pečetě či vykopávky z nej-
různějších míst. „Z kaž-

dého místa, kudy prošli, tu 

něco mám nebo budu mít. 

Nejcennější pečeť v celé 

střední Evropě je pečeť 

Vítka z Prčice. Originál 

nemám šanci dostat, ale 

nechali mě udělat kopii,“ 
sděluje Petr s pohledem 
upřeným do jedné z vitrín. 

Petr Kroužil dělá velmi 
zajímavý exkurs do naší 
h i s t o r i e .  Z a b r o u z d á 
do dob Přemysla Otakara 
II, poukazuje na vztah Vác-
lava II. a Záviše z Falken-
štejna i na fi nanční podpo-
ru Karlu IV. O Marii Terezii 
mluví jako o ženě, která 
některé z našich zemí pro-
šustrovala. Dobu dávnou 
dává do souvislosti s do-
bou nedávnou i součas-
nou. Ve zmíněné mapě 
jsou jednotlivá období 
zakreslena různými bar-
vami. Na všem dokresluje, 
jak byl rod Vítkovců pro 
Čechy důležitý a význam-
ný. Nakonec vlastně celý 
ztroskotal na nedostatku 
potomků (dle tehdejších 
pravidel).

V závěru prohlídky 
pouští Petr Kroužil ná-
vštěvníkům osmiminutové 
video, které vzniklo díky 
materiálům Jiřího Šindelá-
ře. V něm zazní také píseň 

příbramské skupiny Gine-
vra Znova budeme kvést. 
Odráží vzlet českého ná-
roda do bitvy na Bílé hoře 
i jeho pád po ní a dává 
naději na to, že růže, které 
měli Vítkovci ve svém zna-
ku, zase jednou rozkvetou. 
„Vítkovi z Prčice buď sláva 
a čest!“ zní hlavní nápěv.

Olga Trachtová 

Hadáčková

SEDLČANY Možnost otes-
tovat se rychle, zdarma 
a anonymně na infekční 
choroby – žloutenku typu 
B a C, HIV a syfi lis měli 
zájemci ve středu 26. října 
ve Společenském centru 
domu čp. 70 v Sedlčanech. 

Akci pořádala společ-
nost Magdaléna Příbram 
ve spolupráci s městem 
Sedlčany a manažerkou 
prevence kriminality a dro-
gové závislost Ludmilou 
Farovou. Testování dopo-
ručovali pořadatelé akce 
zvláště lidem, kteří vedou 
nechráněný sex, ale velmi 
vhodné bylo i pro rizikové 
profese, u nichž není vý-
jimkou přijít do styku s cizí 
krví. Marka Černo, koordi-
nátora terénního programu 
Centra Magdaléna, jsme se 
v rozhovoru ptali, jaký byl 
o akci zájem a položili mu 
několik dalších otázek. 

Kolik lidí tuto bezplat-

nou možnost otestování 

využilo? 

Při posledním testování 
využili možnost nechat se 
bezplatně otestovat pou-
ze čtyři lidé. Nízký počet 
zájemců může souviset 
se stigmatizací osob, které 
se testovat nechají. Je to 
typické pro malá města, 
kde se lidé obávají, že by 
si veřejnost jejich zájem 
o vlastní zdraví mohla vy-
ložit po svém. Zájemcům, 
kteří z tohoto – nebo z ji-
ných, například z časo-
vých důvodů – na testo-
vání nedorazili, bychom 
rádi připomněli možnost 
nechat se otestovat v Cen-
tru adiktologických slu-
žeb v Příbrami. Testování 
je po předchozí domluvě 
možné každý všední den 
v dopoledních hodinách, 
případně v rámci Evrop-
ského testovacího týdne 
ve dnech 21. až 23. listo-
padu a 25. listopadu od 13 
do 18 hodin.

Byly u někoho z nich 

testy pozitivní a doporu-

čili jste jim další postup?

Výsledky testů nejsou 
veřejné, nicméně v přípa-

dě pozitivního výsledku 
zpravidla dochází k po-
drobné edukaci o nut-
ných krocích. Mezi ty pa-
tří nejenom poučení, jak 

a kde je možné zahájit léč-
bu, ale jsou také předány 
informace o odpovědném 
chování k vlastnímu oko-
lí. Bývá dobrou praxí, že 
pozitivně testované oso-
by o svém zdravotním sta-
vu uvědomí své nejbližší 
okolí a také osoby, které 
mohly v průběhu času 
nakazit. 

Prováděli jste letos 

v Sedlčanech výměnný 

program injekčních stří-

kaček? S jakým zájmem 

narkomanů jste se se-

tkali?

Výměnný injekční pro-
gram je poskytován zájem-
cům z řad uživatelů drog, 
kteří se chtějí odpovědně 
chovat ke svému okolí 
a zároveň nechtějí zvyšo-
vat rizika s užíváním drog 
spojená. Zájem uživatelů 
drog je prakticky stejný 
jako v minulých letech. 
Platí to i v případě Sedlčan. 
Výměnný injekční program 
je jedním ze základních 
úkonů, k němuž dochází 
při kontaktu pracovníků 
s uživateli. Pracovníci tak 
zásadně snižují počet in-
jekčních stříkaček, které 
by jinak skončily v ulicích 
a zároveň zajišťují omezení 
šíření infekčních nemocí 
směrem k širší veřejnosti. 

Možná by bylo vhod-

né uvést pár základních 

rad, jak by se měla veřej-

nost v případě nálezu po-

užité injekční stříkačky 

zachovat? 

Pokud se někdo setká 

s odhozeným injekčním 
odpadem, je namístě zavo-
lat městskou policii, která 
použitou stříkačku zajistí. 
Je také možné obrátit se 
na pracovníky terénního 
programu, kteří pravidel-
ně lokalitu navštěvují. 
Důležitým doporučením 
je také na injekční odpad 
nesahat ani s ním jinak 
nemanipulovat. Pokud by 
bylo nutné injekční stří-
kačku odstranit dřív, než 
přijede hlídka městské po-
licie, například v situaci, 
kdy leží na frekventova-
ném místě a hrozí reálné 
riziko poranění, je vhodné 
využít kvalitní rukavice 
a injekční stříkačku vložit 
do pevného a uzavíratel-
ného obalu – do sklenice 
s víkem, do PET lahve 
a podobně. Pokud již k po-
ranění dojde, platí tyto 
zásady: Místo vpichu ne-
mačkat ani neolizovat. Je 
důležité krev nechat vol-
ně odtéct, následně ránu 
důkladně vydezinfi kovat. 
Dalším krokem je informo-
vání praktického lékaře 
případně lékaře na infekč-
ním oddělení. 

Jaké jsou nejčastější 

dotazy rodičů, kteří hle-

dají v Magdaleně pomoc 

při řešení problémů 

s dětmi, případně i sami 

se sebou?

To je velmi těžká otáz-
ka, každý rodič má své 
otázky a nelze je genera-
lizovat. Do Centra adikto-
logických služeb nejčas-
těji docházejí rodiče, kteří 
mají potvrzeno, že jejich 
dítě užívá drogy. S těmi 
pracujeme v rámci celé-
ho rodinného systému 
na změně, která povede 
ke kvalitnějšímu rodinné-
mu životu se zachováním 
rodičovských práv a po-
vinností. Další skupina ro-
dičů je tvořena těmi, kteří 
mají podezření, že jejich 
dítě užívá drogy. S těmi 
pracujeme na tom, jak mo-
hou situaci kolem svého 
dítě zmapovat a rozkrýt.

Marie Břeňová

Bezplatné a anonymní 
otestování na infekční choroby 
využili pouze čtyři lidé

Terénní pracovník 
Marek Černo

V Í T E K  Z  P R Č I C E  ( 3 )

Expozice v jediné místnosti 

ukazuje to nejdůležitější

Petr Kroužil poukazuje na rozdíly obrazů zachycujících dělení růží.
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SEDLČANY Česká republi-
ka je světově uznávanou 
krajkářskou velmocí. Za-
tímco ve Vamberku se 
toto umělecké řemeslo 
udržuje už víc než 400 let, 
v Sedlčanech se rozkvět 
paličkované krajky po ně-
kolik desítek let váže pře-
devším ke dvěma jménům. 
S láskou svoje dovednosti 
předávají dál Magda Mag-
daléna Milotová a Dagmar 

Prokopová. Uměleckému 
řemeslu vyučily více než 
150 žen a dívek a některé 
z nich v této činnosti našly 
trvalou zálibu. 

Paní Magda a Dagmar se 
začaly této práci věnovat 
před lety v družině 1. ZŠ 
a později našly vhodné zá-
zemí a podporu v Městské 
knihovně v Sedlčanech, 
kde se členky Krajkového 
klubu dosud schází pra-
videlně každé úterý v ko-
munitním centru Lukáš. 
Od soboty 5. listopadu se 
s jejich výtvory mohou se-
známit návštěvníci knihov-
ny a až do konce listopadu 
mohou obdivovat čarování 
s krajkou. Nádherné práce 
– adventní motivy a módní 
doplňky – vystavuje deset 
z nich. Kromě Magdy Milo-
tové a Dagmar Prokopové 
jsou to také Růžena Droz-
dová, Martina Fabiánová, 
Zdeňka Jarešová, Marie 

Jindráková, Květa Peštová, 
Marie Pinkasová, Vlasta 
Rokosová a Jana Viková.

Úvod a závěr 
zpestřil lidový 
soubor

Výstavu Rok s krajkou 
VIII. otevřela v sobotu od 16 
hodin slavnostní vernisáž, 
v jejímž úvodu i na závěr 
vystoupili žáci lidového 
souboru Základní umě-

lecké školy v Sedlčanech. 
Pod vedením učitelky Evy 
Mayerové zahráli v krojích 
několik skladeb. Mezi ná-
stroji nemohly chybět ani 
dvoje dudy. Učitelka Maye-
rová je sama ovládá a výu-
ce na ně se věnuje. Její žáci 
slaví na soutěžních přehlíd-
kách úspěchy i v národ-
ních kolech. Letos v květnu 
Julie Nevlidová a Jaromír 
Kunc v ústředním kole hry 
na dudy získali 2. místo.

Módní přehlídka 
v mezinárodním 
duchu

Příjemným bonusem vý-
stavy byla módní přehlídka, 
na níž předváděly všechnu 
tu krásu jakoby utkanou 
z pavoučích vláken, vnučky 
krajkářek a dívky z Ukrajiny 
– Marina, Natálka, Žeňa... 
Tak ji lze označit za mezi-
národní. I když ředitelka 
knihovny Blanka Taubero-

vá avizovala, že budou šaty 
zdobené krajkou a krajkové 
módní doplňky předvádět 
amatérské modelky a že 
nástupům a chůzi po červe-
ném koberci na „molo“ vě-
novaly jen dvě zkoušky, byl 
výsledný dojem vynikající. 

Blanka Tauberová v ko-
mentářích vždy upozornila, 
na jaký detail se mají diváci 
soustředit – ať to byl palič-
kovaný vějíř, límec, vesta, 

šála, ozdoba kabelky, šperk, 
klobouk... A pro jakou příle-
žitost je zvlášť vhodný. Bez 
toho by asi větší pozornosti 
unikl klobouk zdobený čer-

venou mašlí. „Všimněte si 

na něm ale sedmnácti žlutých 

kytiček, které jsou upaličková-

ny ze 170 lístečků. Kdo někdy 

viděl, jak se paličkuje lísteček 

a představí si, že by jich musel 

dělat takové množství, tak ho 

už jen při pomyšlení musí bo-

let ruce,“ glosovala. 
Také některé další doplň-

ky doprovodila příběhem. 
„Všimněte si peleríny, která 

je vyrobena ze stříbrných nití 

a zdobená je drobnými křiš-

ťály. Byla vytvořena v roce 

2004 pro Mezinárodní kraj-

kářský kongres OIDFA, který 

se konal v Praze a pelerína 

byla na tuto prestižní módní 

přehlídku s účastí krajkářek 

všech kontinentů vybrána,“ 

okomentovala model Taube-
rová a přidala jako perličku, 
že při zmíněné události před 
18 lety nezdobila pelerína 
ženu, ale muže, který ji měl 
uvázanou kolem pasu. Práci 
vytvořila Anna Tauberová. 
Zaznívala tu jména nejen 
autorů, ale i návrhářů. Opa-
kovaně byla zmíněna i před-
ní česká návrhářka Anna 
Halíková, která v minulosti 
vedla v sedlčanské knihov-
ně i víkendové kurzy. 

Masky se dostaly 
i do knihy

Tajemně působilo ně-
kolik modelek v maskách, 
které byly ozdobeny i krava-

tami. „Masky byly opět vytvo-

řeny pro mezinárodní kraj-

kářský kongres v roce 2004 

v Praze. Každá maska je jiná 

a byla bych asi špatná mat-

ka, kdybych se v tuto chvíli 

nepochlubila, protože jsou 

dílem mojí dcery. Ve zmíně-

ném roce byla Anička velmi 

mladá, a tak to byl obrovský 

úspěch. Ještě větší překvape-

ní nás ale čekalo po několika 

letech, kdy v knížce Maska 

v proměnách času jsme na-

jednou objevili stránku, kde 

tyto masky jsou vyfoceny 

a okomentovány. Musím při-

znat, že v tu chvíli jsme byli 

doma moc pyšní,“ přidala 
další zajímavost ředitelka 
knihovny. 

Je opravdu na co 
se dívat

Vystavující krajkářky 
připravily pro návštěvníky 
vernisáže raut. Stoly s dobro-
tami ale zůstaly ještě nějakou 
chvíli mimo pozornost účast-
níků, kterých se sešlo oprav-
du mnoho. Dávali přednost 
vitrínám s vystavenými vý-
robky nebo si vybírali u vý-
půjčního pultu šperky, an-
děly či jiné adventní motivy, 
kterými si ozdobí domácnost 
nebo jako vhodný dárek pod 
stromeček. Módní krajkový 
doplněk rozhodně nezklame 
žádnou ženu a třeba i mimo-
řádná návštěva knihovny 

může proto být i naším tipem 
pro všechny váhavé muže.

Marie Břeňová

Výstava módních doplňků a adventních 
motivů ukazuje neuvěřitelné možnosti 
paličkované krajky

Vernisáže se účastnilo všech deset krajkářek, které svoje práce až do konce listopadu v knihovně 
vystavují.

Modelky převedly také šály, které jsou krásným módním doplňkem jak na společenské šaty, tak 
na obyčejný svetřík, který se najednou stane něčím jedinečným.
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KOSOVA HORA Náměstíčko 
v Kosově Hoře ožilo v so-
botu 12. listopadu stánky 

s keramikou, svatomartin-
ským vínem – rozlévaným 
i v lahvích, stánkaři prodá-
vali mandle, oříšky a další 
pochutiny, před kamenným 
obchodem byly vystaveny 
vánoční řetězy a další deko-
race. Návštěvníky, kterých 
tu podle mínění některých 
bylo víc než o srpnové pou-

ti, zahřívaly sluneční paprs-
ky, ale samozřejmě i dobré 
víno. Pamětníci vzpomněli, 

že v den svátku Martina 11. 
listopadu se objevil sníh na-
posledy v roce 2019.

Hned v úvodu akce 
místostarostka obce Lenka 
Havlíčková musela omlu-
vit Lidový soubor Základní 
umělecké školy ze Sedlčan, 
který měl program krátce 
po 14. hodině zahájit. Vysvět-

lila, že z důvodu zdravotní 
indispozice členů vystoupe-
ní odpadá. „Na muzikanty 

a především na dudáky jsme 

se moc těšili, bohužel bude 

hudba jenom reprodukova-

ná,“ podotkla.
Místostarostka připo-

mněla, že svatomartinské 
víno tu má ještě jinou úlohu 
než lahodit na jazyku chu-
ťovým pohárkům: „Výtěžek 

z prodeje představuje kolem 

deseti tisíc a to jsou peníze, 

které budou určeny na opra-

vu kaple sv. archanděla Gab-

riela.“ Starosta Kosovy Hory 
Martin Krameš také litoval 
změny programu, ale jedním 
dechem dodal: „Důležité ale 

je, že se lidé sešli, pozdraví 

se a určitě si mají o čem po-

vídat.“

Zřejmě nejstarším ná-
vštěvníkem, kteří očekávali 
příjezd sv. Martina, byla 
93letá Vlasta Moravcová 
ze Sedlčan. Na otázku, jak 
podobné tradice jako dítě 
vnímala, odpověděla: „Ne-

myslete si, že jsme pekli sva-

tomartinské rohlíčky nebo 

husu. Na to nebyly peníze. 

Když někdy na neděli ma-

minka upekla pekáč buchet, 

tak to bylo něco.“ 

Pozornost všech se kolem 
půl třetí odpoledne soustředi-
la na silnici podél zámku, kde 
se objevil sv. Martin na bílém 
koni. Několikrát objel náměstí 
následován desítkami dětí. 

Družinu, která se za jezd-
cem tvořila, odměnil čoko-
ládovými zlaťáky, zamával 

na pozdrav a zamířil do stáje 
u Jiránků. „Kůň se jmenuje 

Lukány a usedla na něj Bára 

Pešková,“ odtajnila Libuše Ji-
ránková tvář, která se skrýva-
la pod přilbicí světce. 

Po odjezdu sv. Martina, 
který do Kosovy Hory ani 
jinam do Česka podle očeká-
vání meteorologů sníh opět 
nepřivezl, se náměstí nevy-

lidnilo. Povídání u koštování 
prvního letošního vína po-
kračovalo.      Marie Břeňová

SEDLČANY Čerta přibližně 
měsíc před svátkem sv. Miku-
láše jen tak nepotkáte. Existují 
však výjimky – v úterý 8. lis-
topadu se v sedlčanském do-
mově seniorů otevřela brána 
pekel a čerty a čerticemi se to 
tu doslova hemžilo. 

Když na pódiu v hlavní 
jídelně vypukl krátce po de-
váté hodině pekelný rej bylo 
jasné, že ještě bude pořádně 
veselo. Anděl a sv. Mikuláš, 
kteří skromně seděli u stolu 
mezi klienty, se nestačili ta-
nečním kreacím divit. Obklo-
peni byli navíc dalšími roha-
tými bytostmi, jejichž počet 
evidentně přesáhl stovku. 
Na návštěvu a na soutěž to-
tiž přijeli i klienti dalších za-
řízení poskytujících sociální 
služby a v přípravách nic 
nepodcenili. „Pozvání přija-

lo celkem deset spřátelených 

domovů, které k nám jezdí 

každým rokem. Bohužel 

v posledních dvou letech nám 

tuto tradici přerušil koronavir, 

a tak jsme se mohli společně 

potkat až nyní a jsme tomu 

moc rádi,“ uvedla ředitelka 
Domova Sedlčany Jaroslava 
Kocíková. „Smyslem setkání 

je pořádně si zařádit. Chce-

me, aby při hrátkách s čerty 

a podobných akcích lidé za-

pomněli i na svůj věk a užili 

si hezký den,“ podotkla. Zdů-
raznila, že nezapomínají ani 
na imobilní klienty, kteří mají 
možnost dění sledovat v pří-
mém přenosu na televizních 
obrazovkách a pekelná výz-
doba je v celém areálu, včet-
ně jednotlivých oddělení. 

Po úvodních slovech ředi-
telky Kocíkové a krátkém pro-
jevu sedlčanského starosty 
Ivana Janečka, který v něm 
s úsměvem konstatoval, že 
tolik čertů v životě neviděl 
a asi už neuvidí, byla vyhlá-
šena soutěž. Tvořilo ji osm 
disciplín s přitažlivými názvy: 

koulení ohnivé koule, přiklá-
dání do kotle, pekelné kostky, 
luciferův kvíz, akademické 
peklo, hašení ohně, čichám, 
čichám člověčinu a ďábelské 
buřtíky. Soutěžící družstva se 
vydala plnit úkoly na jednotli-
vá stanoviště s tím, že na vy-
hlášení výsledků, sváteční 
oběd a hudební produkci se 
opět sejdou v jídelně. 

Připraveny byly pro účast-
níky diplomy i speciální čer-
tovské medaile, kterými byli 
dekorováni, například Řá-
dem zlatých vidlí. Domovem 
zavoněly medové perníčky 
v podobě čertů a nemohly 
chybět ani další dobroty, 
včetně dortů. Za nejlepší 
soutěžní výsledky si na jed-
nom z nich pochutnali zá-
stupci Nalžovického zámku, 
zařízení poskytující sociální 
služby. Na medailových po-
zicích skončily také týmy 
z Unhoště a Dobříše.

Marie Břeňová

Svatý Martin přijel na bílém koni do obce zalité sluncem, 
místo sněhu naděloval zlaťáky

Svatý Martin na bílém koni přijel, ale pranostika o prvním sněhu se 
opět nenaplnila.

Výtěžek z prodeje vína je určen na opravu místní kaple archanděla 
Gabriela.

Brána pekel se už naplno otevřela 
a bylo při tom pořádně veselo

Na čertovské hrátky se připravili pečlivě také klienti.
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SEDLČANY Děti ze školní 
družiny 4. ročníku sedl-
čanské ZŠ Propojení spolu 

s vychovatelkou Pavlou 
Stibůrkovou vytvářely ob-
rázky pro domov seniorů 
v Sedlčanech.

S nápadem zkrášlit in-
teriér domova seniorů 
dětskými výtvarnými pra-

cemi přišla bývalá žákyně 
2. ZŠ Propojení Vlaďka 
Pudilová, která v Domově 

pracuje jako dobrovolník. 
Se seniory tráví svůj vol-
ný čas, povídá si s nimi, 
čte jim a chodí s nimi 
na procházky. Vlaďka 
oslovila vychovatelku 
Pavlu, která své svěřence 

namotivovala k ušlechtilé 
práci natolik, že někteří 
vytvořily i pět obrázků 

pro dědečky a babič-
ky. Kresbám a malbám 
na volné téma nechyběla 
upřímně napsaná věnová-
ní i slova podpory a em-
patie devítiletých dětí. 

Věra Hončíková

SEDLČANY Na nedávném 
Učitelském koncertu ZUŠ, 
který se konal v kulturním 
domě, posluchače mimo-
řádně zaujala série pěvec-
kých vystoupení učitelky 
Barbory Fialové. Ať už zpí-
vala v duetu se svojí rovněž 
hlasově velice dobře dis-
ponovanou kolegyní Bárou 
Janskou nebo sólově, i laik 
musel ocenit její školený 
hlas. Proto jsme Barboru Fi-
alovou po skončení koncer-
tu požádali o rozhovor.

Jak dlouho vyučujete 

v sedlčanské základní 

umělecké škole a kde by-

dlíte?

Jsem z Prahy, a když šla 
Barča Janská na mateřskou, 
tak jsem ji zastoupila. Na-
stoupila jsem před téměř 
třemi lety a od té doby 
v Sedlčanech učím. Barča 
se vrátila a já už jsem tu zů-
stala (úsměv).

Znaly jste se už z dří-

vější doby?

Nejsme sice úplně vrstev-
nice, ale chodily jsme obě 
na Pražskou konzervatoř. 
Měly jsme spolu pár společ-
ných vystoupení, kde jsme 
nasbíraly mnoho zážitků.

Jste z hudební rodiny?

U nás se hudbě nikdo 
profesně nevěnuje, jsem je-
diná, ale o to víc mě rodina 
podporuje. Proto i zpívám 
odmalička, prošla jsem „li-
duškou“, jak jsme říkali zá-
kladní uměleckým školám 

a chodila jsem do dětského 
pěveckého sboru Jiskřička, 
který hodně koncertoval. 

Na střední škole jsem pak 
studovala zpěv soukromě 
a vystupovala s několika 
kapelami a během studia 
na Pražské konzervatoři 
jsem začala účinkovat v mu-
zikálech, v nichž hraji do-
dnes.

V kterém z nich jste 

účinkovala?

Účinkuji v Plzeňském 
divadle JKT v muzikálu 
Elisabeth a jsem pátým 
rokem v Hudebním diva-
dle Karlín v Praze, kde 
v současné době vystu-
puji v pěti muzikálech, na-
příklad v muzikálu Sestra 
v akci, v němž mám krás-
nou roli novicky, sestry 
Roberty, nebo teď nově 
ve Slunce, seno, jahody, 
kde mám tu čest zahrát si 
roli průvodčí Helenky, kte-
rá je vlastně kopií z fi lmu.

Jak stíháte účinkování 

v muzikálech s výukou 

v Sedlčanech?

Jelikož je to časově 
opravdu náročné, dojíždím 
do Sedlčan pouze jednou 
týdně. Začínám učit odpole-
dne a končím večer. Kromě 
muzikálů máme totiž i au-
torskou kapelu Napořád. 
Jezdíme na všechna možná 
místa. Občas si zazpívám 
i se zábavovými kapelami 
na svatbách a při různých 
dalších příležitostech. Jed-
nou z nich je třeba swingová 
kapela Hot Wings.

Jak se vám líbí město, 

v němž vyučujete zpěv?

V Sedlčanech se mi moc 
líbí, jen je škoda, že město 
není blíž u Prahy (úsměv). 
Nedávno mi taky mamka 
vyprávěla, že když jsme 
jezdili s rodinou na do-
volenou na Slapy, měli 
jsme na starost celý objekt 
a mamka do Sedlčan jezdi-
la prát povlečení. Tenkrát 
ji asi nenapadlo, že tu jed-
nou budu učit. Zároveň 
jsem tady také s kapelou 
Napořád hrála na náměstí 
na slavnostech Rosa. Byl 
to díky lidem v Sedlčanech 
jeden z našich nejlepších 
koncertů (úsměv).

David Myslikovjan

PETROVICE Oblíbené vítá-
ní svatého Martina vyšlo 
v obci letos přesně na 11. 
listopadu. Okolo čtvrté 
odpolední se vydal lampi-

onový průvod od MŠ Čtyř-
lístek, která akci za pomoci 
obce Petrovice pořádá, 
do zámeckého parku. 

Letos si děti ze školky pod 
vedením učitelek připravily 
pěkné vystoupení, jež začalo 

krátkou scénkou z pověsti 
o svatém Martinovi, který 
obdaroval pláštěm žebrající-
ho chudáka. Kulturní vložku 
ještě doplnily zazpíváním 

dvou písniček. Nic už pak 
nebránilo tomu, aby zavolaly 
na Martina v podání Jarosla-
va Balouna, který se opravdu 
za chvilku objevil. A nepřijel 
sám, vzal s sebou i koňskou 
rodinu s poníky, na nichž 

se děti posléze svezly. 
Po obdarování Martina ro-

hlíčky ze školky byly děti vy-
zvány, aby se vydaly hledat 
v parku truhlu se sladkým 

pokladem. Ten zanedlouho 
objevily. To bylo radosti! Vy-
dařený podvečer pokračoval 
před zámkem, kde si zájemci 
mohli dát teplý nápoj nebo 
třeba něco na zub.

Jana Motrincová 

Svatý Martin nepřivezl 
sníh, ale poníky

Martin na koni nepřijel do Petrovic z Týnčan sám, vzal s sebou celou koňskou rodinu.

Děti svou tvorbou potěšily 
obyvatele Domova

Učitelka ZUŠ Sedlčany 
Barbora Fialová účinkuje 
v pěti muzikálech 
v Hudebním divadle Karlín

Barbora Fialová
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům 
16. 11. Blue Orchestra

tradiční podzimní koncert 

sedlčanského big bandu; 

19:30

22. 11. Pavel Šporcl: Pa-

ganiniana

nejnovější virtuózní pro-

gram vynikajícího houslisty 

pro sólové housle; 19:30

26. 11. 8. ples Fitness 

Sedlčany

hraje kapela Ešner band, 

bohatý program; 20:00

27. 11. Adventní koncert 

– lovecká a duchovní 

hudba

vystoupí Povltavští trubači, 

Smíšený pěvecký sbor 

Záboj a Soubor trubačů 

ČMJ; 19:30

 Sedlčany – Pohoda club
16. 11. 15 let Pohody – 

live bands

oslava 15. výročí založení 

Pohoda clubu, vystoupí 

Just for Being, Kung-Fu 

Girlz, ATD; 20:00

18. 11. Manhattan Retro 

Party

vstup od 35 let, DJ Sláva 

Bloch a Míra Šmarda; 21:00

26. 11. ATMO Music live

koncert kapely ATMO Music, 

Sirius 18, DJ LueCash, after-

party Míra Šmarda; 18:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby ke 

20. výročí založení spolku 

Našlose

 Sedlčany – knihovna
Rok s krajkou VIII.

výstava členek Krajkového 

klubu; do 30. 11.

Je včera, bude dnes 

a byla zítra

poezie Jana Skácela 

na schodišti, součást festi-

valu Den poezie; 7.–20. 11.

 Sedlčany – kult. dům

Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava ke 20. výročí zalo-

žení; do 20. 11.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
18. 11. Vidět hořet Říp 

a zemřít

beseda s Jiřím Sedláčkem 

o požáru v Českém Švýcar-

sku a požárech v přírodě 

obecně; 18:00

20. 11. Přikrmování ptá-

ků v zimě

seminář o správném při-

krmování ptactva, komen-

tované prohlídky stanice; 

13:00

 Sedlčany – muzeum
22. 11. Dámy v české 

architektuře

přednáška regionální 

architektky Ivany Slavkové; 

18:00

 Sedlčany – knihovna
25. 11. Když se včely rojí

beseda o včelách a včela-

ření s Vladimírem Krejčím; 

15:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
18. 11. Přelet nad kukač-

čím hnízdem

známé představení uvádí 

Divadlo Radka Brzoboha-

tého; 19:00

 Sedlčany – kult. dům

24. 11. Vánoční show

nejúspěšnější česká travesty 

show s vánočním progra-

mem; 19:30

27. 11. O chytrém Honzo-

vi a krásné Madlence

pohádka pro nejmenší se 

scénickou hudbou, písnič-

kami a zajímavou záplet-

kou; 15:00

29. 11. Společenstvo 

vlastníků

populární divadelní hra 

Jiřího Havelky, komedii 

uvádí Městské divadlo 

Mladá Boleslav; 19:30

 Petrovice – Obecní dům
26. 11. Nevydařený 

víkend

divadelní představení

 KINO

 Sedlčany 
18. 11. Civilizace – Dobrá 

zprava o konci světa

český dokument; 20:00

19. 11. Banger

česká komedie, drama; 

20:00

24. 11. Trojúhelník 

smutku

fi lmový klub; 20:00

25. 11. Jurský svět: Nad-

vláda

akční dobrodružný fi lm; 

20:00

26. 11. Panství Downton: 

Nová éra

britské drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
17. 11. Veřejné bruslení

12:00–14:00

19. 11. Pohárové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Berounští Medvědi; 17:00

20., 27. 11. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

26. 11. Pohárové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HK 

Příbram 99; 17:00

 Sedlčany – u sokolovny
19. 11. Za pány z Borotína

turistický pochod, trasa 

10 km, odjezd auty na vlak 

do Heřmaniček; 8:55

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
16., 23. 11. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

18. 11. Na vlnách poezie

interaktivní poetický 

občasník, navazuje Mořská 

výtvarná dílna; 15:00

21. 11. Tisknu, tiskneš, 

tiskneme…

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

23. 11. Třešně v rumu

nové listování s Petrou 

Bučkovou, přítomna bude 

autorka knihy Michaela 

Janečková; 20:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
17. 11. 33 let od revoluč-

ních událostí

rozsvícení svíček, česká hym-

na, výtvarné práce, hudební 

vystoupení a další; 17:11

 Sedlčany – muzeum
17. 11. Připomínka 33. 

výročí listopadových 

událostí 1989

promítání dobových fi lmů, 

divadelní představení žáků 

ZUŠ, výstava fotografi í; 

17:11

25., 26. 11. Netradiční 

Vánoce v muzeu

předváděcí dny řemesel 

spojené s vánočním prode-

jem; 9:00

 Sedlčany – hvězdárna
18., 19., 25., 26. 11. Pozo-

rovací program

18:00–21:00

 Kosova Hora – prostory 
kabin hospody u hřiště
19. 11. Vánoční prodejní 

výstava

13:00–16:00

 Hrachov – u bývalé 
Jednoty
19. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

16:00

 Petrovice – vestibul ZŠ
25. 11. Vánoční jarmark

16:00

 Vysoký Chlumec – bu-
dova úřadu
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu a vánoční 

výstava

vystoupení dětí, vystoupení 

sboru Ekola; 16:00, výstava 

13:00–18:00

26., 27. Vánoční výstava

10:00–17:00

 Kamýk nad Vltavou – 
před OÚ
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

tradiční punč, pohoštění 

a ohňostroj; 17:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Sedlci
25. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 Kosova Hora – ZŠ
26. 11. Vánoční jarmark 

a dílny

prodej výrobků žáků, vá-

noční tvoření, zvyky a tra-

dice, posezení ve vánoční 

kavárně; 9:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
26. 11. Den pro dětskou 

knihu a zahájení adven-

tu v Sedlčanech aneb 

Další ze sedlčanských 

rekordů

pokus o rekord Nejvíce 

lidí s koledou, rozsvícení 

vánočního stromu, kapela 

Třetí slunce; 15:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Prčici
26. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 Klučenice – u kostela
26. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

koledy, vánoční trh, betlém, 

pohoštění, vánoční zvyky; 

18:00

 Rovina – náves
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

16:30

 Kosova Hora – náměstí
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

doprovodný program a vá-

noční jarmark; 16:30

 Petrovice – náměstí
27. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

17:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.cz 
v rubrice Kalendář.
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SEDLČANY V tomto roce 
uplynulo šedesát let od ote-
vření Lidové hvězdárny Jo-
sefa Sadila v Sedlčanech. 
Součástí oslav výročí byla 
v pondělí 7. listopadu ver-
nisáž výstavy, nazvaná 
Současná česká astrono-
mická fotografi e, která se 
konala v koncertním sále 
kulturního domu.

Hvězdárna 
v proudu času

Expozice má však částí 
hned několik. Návštěvník 
má možnost se před vstu-
pem do sálu zastavit u vý-
stavky mapující činnost 
sedlčanské hvězdárny. 
Může si prohlédnout foto-
grafi e z období budování 
hvězdárny, vzpomínko-
vé snímky z let 1962–1971 
i současné její fotografi e. 
A také může zalistovat ně-
kolika kronikami a přečíst 
si i nejstarší zápisy návštěv-
níků hvězdárny. Další do-
kumenty připomínají zaklá-
dající členy sedlčanského 
astronomického kroužku 
a činnost volného sdružení 
místních astronomů amaté-
rů v průběhu uplynulých 
šedesáti letech a zejména 
v posledních deseti letech 
se zaměřením na astrofo-
tografi i, fotometrii proměn-
ných hvězd a exoplanet. 

Lidová hvězdárna Jo-
sefa Sadila je součást Kul-
turního domu Josefa Suka 
a jejím hlavním zaměřením 
jsou služby pro veřejnost. 
Má stálé návštěvní dny, a to 
i na přání pro různé zájmo-

vé skupiny nebo školy a let-
ní dětské tábory v okolí. 
Hvězdárna se otevírá i při 

dalších příležitostných ak-
tivitách jako jsou zatmění 
Slunce, zatmění Měsíce, jas-
né komety, meteorické roje 
a mimořádné úkazy.

Vesmír krásný, 
tajemný 
a velebný

Součástí expozice v kul-
turním domě je také vý-
stava obrazů malíře Sta-
nislava Bouly, nazvaná 
Vesmír v obrazech. Autor 
v jednom z rozhovorů uve-
dl: „Vesmír miluji a moc se 

mi líbí. Fascinuje mě, jak je 

krásný, tajemný a velebný.“ 
Jeho obrazy jsou důka-
zem, že tomu tak skutečně 
je. Nádherná je i samotná 
výstava, věnovaná součas-

né astronomické fotografi i, 
která je převzata od Ústavu 
fyzikální chemie Jaroslava 

Heyrovského a Astrono-
mického ústavu Akade-
mie věd České republiky. 
Na velkoformátových foto-
grafi ích, hýřících barvami, 
jsou mimo jiné zachyceny 
nadoblačné blesky nad 
pouští Atacama, pojmeno-
vané Rudí skřítci, a velmi 
působivá je i fotografi e, za-
chycující zatmění Měsíce 
v částečné fázi, nazvaná 
Měsíční duha. Toto nebes-
ké divadlo, které netrvalo 
déle než třicet vteřin, autor 
zachytil na Šumavě.

Slovo mají Tycho 
Brahe a starosta

Úvodní slovo na vernisá-
ži si nevzal vedoucí hvěz-
dárny František Lomoz, 

který promluvil až později, 
ale astronom na dvoře Jeho 
císařské výsosti Rudolfa II. 
Tycho Brahe. „A proč jsem 

po deseti letech zase zde? 

Abych se společně s vámi 

potěšil s výsledky vaší prá-

ce,“ uvedl vše na pravou 
míru astronom a dodal: 
„Je tomu již šedesát let, co 

byla na Cihelném vrchu ote-

vřena vaše observatoř. Je 

to z mého pohledu zlomek 

času a z pohledu vašeho 

podstatná část života.“ 

Tycho Brahe se za řeč-
nickým pultem dlouho ne-
zdržoval a požádal o úvodní 
slovo starostu Sedlčan Ivana 
Janečka, který uvedl: „To, co 

se podařilo nadšencům před 

šedesáti lety, je obdivuhodné. 

Jejich počin se nesmazatelně 

zapsal do historie Sedlčan. 

V roce 1956 byl založený ast-

ronomický kroužek a na jeho 

popud byla na Cihelném 

vrchu zahájena výstavba 

hvězdárny. V roce 1961 byla 

výstavba dokončena a o rok 

později byl instalován první 

dalekohled. Astronomickým 

nadšencům se tak otevřela 

možnost sledování noční ob-

lohy a bádání v oblasti astro-

nomie. Za šedesát let členové 

tohoto spolku provedli řadu 

pozorování, odborných před-

nášek, výstav a publikačních 

činností. Zvlášť je potřeba 

vyzdvihnout jejich zásluhu 

o výchovu nových generací 

hvězdářů.“

Jediná hvězdárna 
v okolí

Na slova starosty na-

vázal ředitel kulturního 
domu Martin Severa, který 
připomněl, že není běžné, 
aby města o velikosti Sedl-
čan měla svoji hvězdárnu. 
Na okrese jsou v tomto 
směru Sedlčany dokonce 
jediné a nejbližší hvěz-
dárny jsou až v Benešově 
nebo ve Vlašimi. „Dou-

fejme, že se nám podaří 

dokončit započaté opravy 

budovy jak venkovní, tak 

i v interiéru, a že se pove-

de vybudovat i vyhlídkový 

ochoz, který navrhl zkuše-

ný, obětavý a pro svoji práci 

zapálený vedoucí hvězdár-

ny František Lomoz,“ dopl-
nil Martin Severa.

K účastníkům vernisáže 
promluvil rovněž místopřed-
seda České astronomické 
společnosti Pavel Suchan, 
který výstavu ofi ciálně za-
hájil. „Vesmír je zážitková 

záležitost. Je krásný, ale zá-

roveň prchavý. Pokud vám 

proletí meteor oblohou, trvá 

to jenom pár sekund. Když 

to bude kometa, máme na to 

dejme tomu dva měsíce, 

a na sluneční skvrny máme 

týden, než se rozpadnou 

nebo zapadnou za viditel-

ný okraj slunce. Podívat se 

do vesmíru je prchajícím oka-

mžikem, a proto také snaha 

zaznamenat to, co vidíme 

na obloze, byla odjakživa nej-

dříve formou kresby a později 

formou fotografi e,“ uvedl Pa-
vel Suchan, který připomněl, 
že rozdíl mezi kresbou a fo-
tografi í je možná někdy pro 
laiky netušený. 

David Myslikovjan

VYSOKÝ CHLUMEC Zatímco 
na většině míst regionu 
byla pozornost ve ško-
lách upřena na svatého 
Martina a dospělí se těši-
li na jedenáctou minutu 
po jedenácté hodině, aby 
mohli otevřít první lahev 
svatomartinského vína, 
děti i dospělí ze základní 
a mateřské školy ve Vyso-
kém Chlumci vzpomínali 
na válečné veterány. Pá-
tek 11. listopadu byl totiž 
dnem, kdy si mnoho zemí 

světa připomíná ukončení 
1. světové války. 

U příležitosti Dne váleč-
ných veteránů se v místní 
škole, na poště, ale také 
v sedlčanské knihovně 
daly zakoupit vlčí máky. 
Ty jsou symbolem tohoto 
dne. Mnoho oděvů zdobily 
tyto květy i v pátek v jede-
náct hodin dopoledne, kdy 
se všichni ze školy a obou 
tříd školek sešli před budo-
vou u památníku 1. světo-
vé války. 

„Všimněte si těch jmen 

na pomníku. To byli místní 

lidé, kteří v té válce bojova-

li,“ zahájila pietní setkání 
ředitelka školy Veronika 
Křenková. Připomněla také, 
že i v současné době jsou 
lidé, kteří bojují za svou 
svobodu ve válce. Po mi-
nutě ticha a zazpívání státní 
hymny zaplál plamínek tří 
svíček a děti ze školky polo-
žily k pomníku věnec.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Školáci uctili památku veteránů

Výstava v kulturním domě připomíná šedesáté výročí 
otevření hvězdárny a nabízí pohledy do vesmíru

Část výstavy zachycuje vzpomínkové i současné fotografie 
hvězdárny.
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Sparta Kutná 
Hora – TJ Tatran 
Sedlčany 3:0 
(2:0) 
KUTNÁ HORA Tatran zaví-
tal v posledním 15. kole 
letošní části krajského 
přeboru v sobotu 12. lis-
topadu do Kutné Hory. 
V exdivizní Kutné Hoře 
se hrálo již od 10 hodin 
dopoledne. Na stadionu 
U Lorky, jak se místní fot-
balové zázemí nazývá, pa-
novala značná mlha.

Zápas v režii 
domácích

Domácí tým se dostal 
do vedení v 11. minutě, 
kdy Michal Exner překonal 
brankáře Lukáše Dřevoja-
na – 1:0. Ve 27. minutě bylo 
pro hosty ještě hůře, proto-
že rozhodčí Vojtěch Braun-
šveig ukázal na pokutový 
puntík. Penalty se ujal Li-
bor Křelina a svůj pokus 
proměnil – 2:0. Do dru-
hého poločasu nastoupil 
mezi tři tyče místo Lukáše 
Dřevojana jeho bratr Filip. 

Ten držel čisté konto až 
do 90. minuty, kdy ho pře-
konal Jan Kukal – 3:0.

Sestava Tatranu: L. 
Dřevojan (46. F. Dřevojan) 
– Matoušek (8. Kouklík), 
Sosnovec, Repetný, Hra-
bák, Plesl, Haas, M. Krůta, 
Sochůrek, Sirotek, Novot-
ný (86. Hofman).

Tatran je po 15. kole 
v tabulce na sedmém 
místě s 21 body a skórem 
36:33. Další utkání bude 
hrát až příští rok.

David Štverák

SPORT

SEDLČANY V dlouhodo-
bém pohárovém turnaji 
amatérských hokejistů se 
minulý týden tři nejlepší 
týmy skupiny A přetaho-
valy o to, který z nich na-
sází svým soupeřům více 
branek. Všechna tři muž-
stva jich dokázala nastřílet 
dvojciferný počet a upev-
nila si tak svoje postavení 
v konečné tabulce první 
části soutěže.

O nejvíce gólů, celkem 
patnáct, se postarala štět-
kovická Stará garda a její 
útočník Marek Čeněk jich 
nastřílel hned šest. Také 
Zvírotice hodně přidaly 
a po předchozím nepříliš 
přesvědčivém vítězství 
s posledním Dominem ten-
tokrát nasypaly křepenic-
kým Čertům tucet gólů. 

V B skupině měly mno-
hem těžší cestu k vítězství 
oba týmy, které v tabul-
ce dominují. Petrovická 
Rumola, hájící první příč-
ku, sice vedla po první 
třetině s devátým Miličí-
nem 1:0 zásluhou Jana 
Kovandy mladšího, ale 
ve druhé třetině se do vět-
šího trháku nedostala. 
Padlo totiž na obou stra-
nách po dvou brankách, 
když za Petrovice se opět 
trefil střelec prvního gólu 
Dušan Šimeček, jenomže 
za Miličín kontrovali To-
máš Doskočil a Karel Če-
něk. Teprve ve třetí části 
hry se favorit rozstřílel, 
když se trefili Pavel Ši-
meček, Petr Šejba mladší, 
Dušan Šimeček a opět Jan 
Kovanda mladší. 

Také hráči v tabulce 
druhých Votic měli plné 
ruce a hokejky práce. Sice 

vedli nad posledními Ol-
bramovicemi po první tře-
tině jednoznačně 3:0, ale 
nakonec se museli spokojit 
s vítězstvím pouze o jednu 
branku.

Výsledky – skupina 

A: Kňovice – Sázava 2:9, 
Křepenice – Zvírotice 3:12, 
Vršovice – Příčovy 0:5 kon-
tumačně, AHC Nový Knín 
– Obecnice 1:11, Domino – 
Štětkovice 3:15. V době naší 
uzávěrky už měly všechny 
týmy skupiny A odehrán 
v první části turnaje plný 
počet utkání, tedy deset. 
První Obecnice měla dva-
cet bodů, o čtyři body zpět 
byly druhé Zvírotice a třetí 
Štětkovice nasbíraly bodů 
patnáct. Na posledních 
dvou místech zůstaly dva 
dvoubodové celky v pořa-
dí – desáté Vršovice a jede-
nácté Domino.

Skupina B: Miličín – 
Štětkovice B 3:6, Medvědi 
– Ševci Nový Knín 2:8, So-
lopysky – Votice 2:6, Hrá-
dek – Daleké Dušníky 7:2, 
Votice – Olbramovice 6:5, 
Rybníkáři – Solopysky 4:2, 
Rumola – Miličín 7:2. B sku-
pina měla před naší uzá-
věrkou v první části sou-
těže odehrát ještě několik 
zápasů, ale většina týmů 
jich měla za sebou už také 
plný počet, tedy jedenáct. 
Na prvním místě se udrže-
la nyní již osmnáctibodová 
petrovická Rumola, která 
měla dvoubodový náskok 
na druhé Votice i na třetí 
Rybníkáře. Poslední dva 
týmy tabulky, pětibodové 
jedenácté Solopysky i dva-
nácté Olbramovice, svůj 
bodový zisk nerozmnožily.

David Myslikovjan

HC Letci Letňany 
B – Tatran 
Sedlčany 3:8 
(0:1,0:4, 3:3)
PRAHA Ve svém desátém 
utkání tohoto ročníku 
krajské hokejové soutě-
že se střetli hráči Tatranu 

v sobotu 12. listopadu se 
zálohou letňanských Let-
ců, a přestože zvítězili 
poměrně vysoko, dlouho 
bylo utkání přinejmenším 
vyrovnané. Mnohdy měli 
domácí hokejisté dokonce 
i navrch.

V první třetině byla 
k vidění spousta šancí 
na obou stranách. Tatran 
byl sice prvních deset mi-
nut o něco lepší, jenom-
že potom hrál několikrát 
v oslabení a domácí mohli 

dát klidně i tři góly. Hostu-
jící tým však podržel dob-
ře chytající Hlaváček. Opět 
se tak naplnilo otřepané 
přísloví nedáš – dostaneš. 
Ve 14. minutě hry dostal 
mezi kruhy od svého parťá-
ka v útoku Martina Náprst-
ka přesnou přihrávku Mar-

tin Pospíšil a pohotovou 
ranou prostřelil gólmana 
– 0:1. Ve druhé části hry 
byl už Tatran bruslařsky 
lepší, ale přesto se hosté 
opět museli zvlášť v osla-
beních několikrát spoleh-
nout na Hlaváčka. A potom 
už začal Tatran sázet bran-
ky. V čase 25.17 to byl opět 
Martin Pospíšil, kdo při-
dal druhý úspěšný zásah, 
v čase 27.49 ho napodobili 
Vít Zavadil a v čase 29.24 
Martin Náprstek. Úspěš-

nou pasáž hostů završil 
ve 35. minutě hry Tomáš 
Macháč. Ve třetí třetině 
dali domácí jeden dost ná-
hodný gól, potom přidali 
ještě další dva, ale i Tatran 
měl úspěšné střelce a měl 
tak utkání pod kontrolou. 
Ve 46. a potom v 55. minutě 

hry se trefi l Štěpán Pinkas 
a ještě předtím v čase 48.48 
zvyšoval na 2:7 Libor Bém. 
Na utkání se byl podívat 
i útočník Tatranu Zdeněk 
Burian, který se zotavuje 
ze zranění ramene.

V dalším kole soutěže se 
hokejisté Sedlčan střetnou 
na domácím ledě v sobo-
tu 19. listopadu s týmem 
Berounských Medvědů. 
První buly rozhodčí vhodí 
v sedmnáct hodin.

David Myslikovjan

Hokejové týmy z čela 
pohárové tabulky 
skupiny A měly 
střelecké hody

Hokejisté usadili rezervu 
Letců na led

Kdo Tě znal ten vzpomene,
kdo Tě měl rád, ten nikdy nezapomene.

V pátek 18. listopadu 
připomeneme smutné 30. výročí, 
kdy nás navždy opustil pan 

Josef ŠtemberkJosef Štemberk 

z Velběh.
S láskou a úctou stále vzpomínají 
manželka a děti s rodinami.

V mlze se sedlčanským 
fotbalistům vůbec nedařilo

Hokejisté Tatranu si v sobotu zahráli proti B týmu Letců v hale Fortuna, ve které se v minulosti konaly 
tři hokejové světové šampionáty. Foto: Miloš Vančura
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PLZEŇ/DOBŘANY V sed-
mém a osmém kole 3. ligy 
stolních tenistů skupiny 
A se hráči Tatranu o uply-
nulém víkendu utkali se 
soupeři ze středu tabulky 
v jejich hernách. Hosté zde 

byli v úloze týmu, který 
v této sezóně prohrál zatím 
pouze jednou a šňůru ví-
tězných zápasů chtěl opět 
o něco natáhnout. Zatímco 
se zdálo, že v sobotu stolní 
tenisté Tatranu zažili skoro 
selanku, o den později mu-
seli v závěru mače o vítěz-
ství hodně bojovat.

SKUŘ Plzeň – 
Tatran Sedlčany 
2:10

Obě úvodní čtyřhry 
vyhráli hosté, když Pej-
ša s Faktorem i Drechsler 
s Kocurou ztratili jenom je-
den set. Ve dvouhrách hrá-
či Tatranu vyhráli hned pět 
duelů bez ztráty jediného 
setu a po jednoznačném 
průběhu utkání si do ta-
bulky soutěže zapsali další 

tři body. V singlech třikrát 
bodovali Pejša a Faktor, 
po jednom bodu přidali 
Drechsler s Kocurou. 

„Výsledek je sice jasný, 

ale hra tomu tak zcela ne-

odpovídala. Za soupeře 

jsme měli dobré hráče, ale 

nám skoro všechno vyšlo. 

Do zápasu jsme vstupovali 

v roli favorita a dokázali 

jsme ji potvrdit,“ okomen-
toval zápas v Plzni vedou-
cí hráč Tatranu Radovan 
Faktor.

TJ Dobřany – 
Tatran Sedlčany 
8:10

V neděli se poměrně 
dlouho zdálo, že by se 
vysoké vítězství stolních 
tenistů mohlo opakovat. 
Čtyřhry tentokrát skončily 
nerozhodně, když na jed-
nom ze stolů v pětisetové 
bitvě zvítězili Pejša s Fak-
torem a na druhém nezís-
kali Kocura s Drechslerem 
ani set. Potom sice v další 
pětisetové přetahované 
prohrál Pejša, ale násled-
ně se hráčům Tatranu po-
vedla pětibodová vítězná 
šňůra. Za stavu 2:6 se však 
totéž povedlo domácím 
stolním tenistům, a tak 
po dalším jednoznačném 
vítězství už nebylo ani 
vidu ani slechu. Zvlášť 
když ještě za stavu 4:6 
byli za stoly Pejša a Faktor 

a oba svoje singly prohrá-
li. A tak je tentokrát z vel-
ké části museli zastoupit 
Drechsler  s  Kocurou. 
A povedlo se jim to. Za sta-
vu 8:8 měli oba dva hráči 
pevné nervy a přidali 
na konto svého týmu důle-
žitá dvě poslední vítězství. 
Celkem ve dvouhrách 
Drechsler i Kocura vybo-
jovali po třech bodech, 
dva přidal Faktor a jeden 
Pejša. Zatímco sobotní 
utkání v Plzni trvalo sotva 
dvě hodiny, v neděli bylo 
hotovo až téměř po čty-
řech hodinách. 

„Hráli jsme v krásném 

prostředí v nádherné nové 

herně se zázemím na vy-

soké úrovni,“ uvedl po ná-
vratu do Sedlčan Radovan 
Faktor. „Proti nám nastou-

pili mladí hráči, kteří byli 

odhodlaní nás co nejvíce 

potrápit. Utkání mělo zá-

roveň pěknou atmosféru, 

protože přišlo docela dost 

diváků, kteří vytvořili bouř-

livé, ale férové prostředí. 

Poznali jsme, že tento sou-

peř hraje doma velice dob-

ře. Všechny zápasy byly vy-

rovnané a my jsme z osmi 

pětisetových utkání vyhráli 

pouze dvě. Karel Pejša vedl 

ve dvou svých zápasech 2:1 

na sety, měl i několik meč-

bolů a přesto prohrál. Na-

konec rozhodla větší zkuše-

nost a vyrovnanost našeho 

týmu.“

V devátém kole soutěže 
se Tatran utká v sobotu 26. 
listopadu v domácí herně 
v malé hale gymnázia s tý-
mem TJ Sokol Bor a bude 
se jednat o souboj druhé-
ho týmu tabulky s třetím. 
Dosud druhý Bor totiž těs-
ně podlehl stále neporaže-
né pražské Slavii a Tatran 
ho v tabulce přeskočil. 
Zápas bude zahájen ve čtr-
náct hodin.

David Myslikovjan

15. kolo krajského 
přeboru
Sparta Kutná Hora – TJ 

Tatran Sedlčany 3:0 (2:0)

2. kolo I. B třídy 
skupina D 
TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

Velké Popovice 6:2 (3:1)

Branky Sedlčan: 16. L. Moš-
nička, 36. R. Krůta, 44., 65. 
a 68. P. Lípa, 49. R. Kvěch
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

TJ Kunice 1:0 (0:0)

Branka Sedlce-Prčice: 50. J. 
Kabíček

2. kolo okresního 
přeboru 
SK Petrovice – SK Nový 

Knín 3:0 (2:0)

Branky Petrovic: 4. a 19. 
P. Chlasták, 60. O. Štemberk
TJ Stará Huť – TJ Vltavan 

Hřiměždice 4:1 (1:1) 

Branka Hřiměždic: 12. J. 
Kahoun
TJ Sokol Nečín – TJ Sokol 

Dublovice 2:2 (1:1)

Branky Dublovic: 16. a 67. 
L. Bém

8. kolo III. třídy 
skupina B – hráno 
ve středu 9. 
listopadu
FK Drevníky – SK Kosova 

Hora 2:2 (1:0)

Branky Kosovy Hory: 55. J. 
Šťovíček, 85. J. Vyskočil

2. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Sokol Sedlec-Prčice B 

– FK Drevníky 5:0 (3:0) 

Branky Sedlce-Prčice: 10. J. 
Budějský, 28. a 30. R. Seidel, 
48. S. Boubalík, 85. J. Kosík
TJ Sokol Jesenice – TJ 

Zduchovice 0:1 (0:0)

TJ Dublovice B – TJ Krás-

ná Hora 0:10 (0:3)

Branky: 2. J. Krůta, 10. 
P. Mašek, 17. V. Čanda, 47. 
a 61. O. Květ, 55. a 77. F. Ka-
keš, 67., 81. a 85. L. Hůla 
TJ Prostřední Lhota – TJ 

Sokol Kamýk nad Vlta-

vou 1:4 (1:2) 

Branky Kamýku nad Vl-
tavou: 35. (p.), 41. a 71. M. 
Viskup, 81. J. Špaček

TJ Vltavan Borotice – SK 

Kosova Hora 1:2 (0:2)

Branky Kosovy Hory: 20. 
a 30. J. Vyskočil

2. kolo IV. třídy 
SK Velká Lečice – SK Vy-

soký Chlumec 12:0 (9:0)

TJ Vltavan Hřiměždice B 

– SK Petrovice B 0:10 (0:5) 

Branky: 12. M. Krejčí, 15. 
V. Podlipský, 17., 60. a 71. 
P. Podlipský, 73. L. Mandík, 
22. T. Mikota, 36. (p.) T. Sza-
bó, 57. (p.) P. Jamrich, 76. T. 
Měcháček
TJ Slavoj Obecnice – SK 

Klučenice 2:2 (1:0)

Branky Klučenic: 56. a 79. 
H. Holan

2. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Mezno – TJ So-

kol Vrchotovy Janovice 

1:1 (1:1)

Branka Vrchotových Jano-
vic: 24. P. Němec

15. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Říčany 6:3 (1:3)

Branky Sedlčan: 10. J. 
Brunclík, 52. a 60. J. Chlas-
ták, 58. J. Kočí, 76. a 84. J. 
Pšenička

15. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Říčany 0:4 (0:2)

15. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
ČLU Beroun – TJ Tatran 

Sedlčany 0:4 (0:1)

Branky Sedlčan: 30. J. 
Widenka, 39. M. Pšenička, 
43. a 45. M. Linhart

15. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
ČLU Beroun – TJ Tatran 

Sedlčany 3:5 (1:3)

Branky Sedlčan: 7. a 10. 
M. Pinkas, 19. a 46. J. Vá-
vra, 52. M. Rýdl

David Štverák

Zimní stadion Sedlčany
NÁBOR DĚTÍ OD 4 DO 8 LET 

v úterý 22. listopadu od 15 hodin

KAŽDÉ DÍTĚ DOSTANE DÁREK

Nabízíme: 3x týdně trénink, zapůjčení 
kompletní hokejové výstroje, hokejku, brusle, 
šatnu a své místo, kvalitní trenérské vedení

Info: 603 535 997

Správný sport pro vaše dítě

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Stolním tenistům 
v Dobřanech vítězství 
nakonec mezi prsty 
neproklouzlo

Radovan Faktor
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Ke Goyovým obrazům v ga-
lerii Prado se přilepily dvě 
aktivistky. Přišlo mi gende-
rově nevyvážené, že takové 
slavné činy konají jen muži. 
Dámy se nenechaly zahanbit 
a také přiložily ruku k dílu. 
Tedy nevím přesně, jakou 
částí těla se přilepily, ale 
předpokládejme umírněné 
partie. Prozatím. 

Lepičů se v posledních 
týdnech vyrojilo požehnaně. 
Všímám si názvů jednotli-
vých soldatesek. Za každým 
útokem je pokaždé jiná ban-
da. Jako by žádná nechtěla 
zůstat pozadu, a tak si každá 

musí chrstnout nějakou tu 
omáčku na významný ob-
raz, aby se rovněž zapsala 
do dějin. 

Jestli je cílem naklonit 
si těmito podivnými činy 
veřejnost, je výsledek o ně-
kolik světelných roků ve-
dle. Z reakcí návštěvníků 
na akci lepičů v Haagu bylo 
víc než patrné, že Dívka 
s perlou upatlaná od rajské, 
vyvolává přesně opačné 
pocity než sympatie. So-
ciální inteligence těchto 
ušlechtilých teroristů je 
na úrovni puberťáka, který 
svůj zájem o dívku dává 

najevo tím, že ji bolestivě 
štípe a sprostě na ni pokři-
kuje. Jinak své city vyjádřit 
neumí a upřímně se diví, že 
místo objetí dostane kopa-
nec do rozkroku.

Bohužel to znamená, že 
s těmito lidmi není možné 
normálně mluvit. V Berlíně 
vyšetřují smrt 44leté cyklist-
ky, která narazila do náklaďá-
ku s betonem, a záchranka 
se k ní nemohla dostat, pro-
tože v tu samou chvíli se dva 
hrdinové přilepili k silnici 
a zablokovali provoz. Reakce 
mluvčí berlínské buňky byla 
typická: „Jsme šokováni, ale 

v našich akcích budeme po-
kračovat.“ Tedy jinými slovy: 
„Paní je nám líto, ale je to při-
jatelná oběť.“

Tito lidé věří, že jsou po-
slední generace. Že žádné 
další nebudou, protože mi-
liardy lidí zemřou v plame-
nech pekelných. V tomto 
kontextu pár životů nebo po-
ničený obraz nic nezname-
nají. Oni nehrají o nic menší-
ho než o spásu lidstva před 
apokalypsou. Z četných 
historických příkladů víme, 
že tato „sexy“ kombinace bo-
hužel funguje.

Bohumil Vohanka

Na rozdíl od bývalého 
prognostika Miloše Zemana, 
s jeho vcelku nedávným tvr-
zením, že prezident Vladimír 
Putin přece není blázen, měli 
někteří odborníci a prognos-
tici obavy o vývoj v Rusku 
a Evropě od roku 2014. Navr-
hovali různá opatření, na kte-
rá tehdejší vláda nedbala. 
Promarněných osm let. Tím 
horší je teď naše situace, než 
tam kde včas dávali od Rus-
ka ruce pryč. 

Ono vždycky nějak je. 
A někdy je prostě hůř. Rea-
gujeme na to různě. Někdo 
je z toho zoufalý a věří, že 
mu pomůže demonstrovat 
a nadávat současné vládě. 
Někdo se zamyslí nad svou 
situací a sám dělá něco pro 
to, aby přežil krizi ve zdraví 
tělesném i duševním. Na in-
ternetu mě zaujalo povídání 
jedné staré paní. Reportér jí 
položil otázku, jak ve svém 
věku přežije zimu a infl a-
ci. Bez nějakého vzrušení 
dala najevo, že se nebojí. 
Má deky, bude zateplovat, 
vytápět jen jednu místnost. 
Zdražovat již se asi o moc 
více nebude, takže při svém 
důchodu si rozmyslí, na co 
má, vždycky se stravovala 
střídmě. I proto že asi nemá 
choroby, které si člověk 

může přivodit sám nestříd-
mým způsobem života.

My, co pamatujeme dobu 
druhé světové války ales-
poň jako děti, vystěhování 
Sedlčan a po válce přídělo-
vý systém, o bídě nemluví-
me. Pamatuji, že jsme vzali 
třeba dva pytle a šli do lesa 
sbírat šišky. Bylo to poměr-
ně výhřevné palivo. A sám 
mám příhodnou zkušenost. 
Po studiích jsem dostal umís-
těnku ke Znojmu – co nejdál 
od rodičů onálepkovaných 
za buržousty. Toto oškatul-
kování šlo za mnou i tam 
zřejmě i s instrukcemi, jinak 
bych asi nedostal ubytování 
v místnosti, kde nebyla mož-
nost vytápění. Ale zimu jsem 
přežil dobře, aniž bych mu-
sel navštívit lékaře. 

Mladí lidé také nešílí pla-
nými obavami. Pokud na to 
mají, pořizují si zateplení 
nebo tepelné čerpadlo, či fo-
tovoltaické panely. Nebo po-
stupně všechno. Je to dobrá 
investice do budoucnosti.

Zdá se, že ti vystrašení 
ze současné situace jsou 
generačně hlavně mezi dru-
hoválečnou generací a tou 
porevoluční. Asi s nostalgií 
vzpomínají, jak žili levně 
v přetopeném paneláku.

Vladimír Roškot

Zkušení hráči válečných 
strategií to znají. Vybudujete 
silnou armádu. Vyrazíte do-
bývat. Někoho slabšího, aby 
vaše vítězství bylo téměř 
jisté. Pokud vám zbývají 
síly, pokračujete dobýváním 
dalšího území. A tak dále, 
než vám síly dojdou. V tom 
okamžiku investujete do za-
bezpečení toho, co jste uko-
řistili. Stabilizujete. Lížete si 
rány. A pak zase naberete 
dech, vyzbrojíte novou ar-
mádu, a jdete zase dobývat.

Hloupé počítačové hry, 
řeknete si. Ale nezapomí-
nejte, že v Pentagonu hrají 
velmi vážně podobné si-
mulační hry, které testují 
různé scénáře dost podob-
ným způsobem. Že odne-
paměti vojevůdci pohy-
bovali fi gurkami po mapě 
a přemýšleli nad bitvou 
jako nad rozehranou partií 
šachu. Že myšlenkový apa-
rát, který se používá pro 
rozhodování v situacích 
jako je válka, se ne náho-
dou nazývá „teorie her“. 

Rusko vyčerpalo svůj 
útočný potenciál. Kdy-
by suverénně vyhrávalo 
a mělo sil na rozdávání, 
bylo by nadále agresivní 
a rozhlíželo se po dalších 
cílech. Protože je v opačné 

situaci, slyšíme od něj čím 
dál častěji výzvy k jednání, 
k příměří, ke klidu zbraní, 
že už těch obětí na životech 
bylo dost. Rusko potřebuje 
potvrdit svou kořist a stabi-
lizovat se. Potřebuje se na-
dechnout a odpočinout si, 
aby v budoucnu mohlo zase 
dobývat.

Ukrajina očekávatelně 
odpovídá, že souhlasí s mí-
rem, ale ať Rusové nejdřív 
vrátí území, které uloupili. 
Jenže to není mír podle 
chuti dobyvatele. To by se 
investice do války nevrá-
tila. Protože nebudou mít 
jinou možnost, budou chtít 
Ukrajinci svoji spravedlnost 
vybojovat a dostanou se 
do nebezpečné situace. Rus-
ko s rukama od krve bude 
mávat bílou vlajkou a slad-
kobolně toužit po míru, 
zatímco Ukrajinci budou 
líčeni jako váleční štváči, 
kteří chtějí pokračovat v kr-
veprolévání. Budeme tu mít 
bizarní demonstrace za mír, 
které budou pořádat podpo-
rovatelé agresora. Budeme 
tu mít nabídky ruského ply-
nu a ropy s válečnou slevou. 
Nechte nám kus Ukrajiny 
a bude zase dobře. Aspoň 
na nějaký čas…

Bohumil Vohanka

Když jsem v médiích za-
chytil zprávu, že se Jiří 
Ovčáček oženil, zcela 
automaticky mi vytanu-
la na mysli jízlivá otázka, 
kdo si ho vzal. Pak jsem 
se o řádek níže dočetl, že 
si vzal ukrajinskou ženu, 
které nabídl na jaře 
azyl, a vyženil s ní i její-
ho syna. Opět mi zcela 
automaticky naskočila 
stereotypní představa, 
jak si pana mluvčího 
musela vzít cizinka, jež 
jeho legendární výstu-
py nezažila, která prchá 
před válkou, a tak bere 
cokoliv.

Uvědomuji si, že tyto 
naleštěné myšlenkové ko-
leje jsou ukované nepře-
jícnou povahou člověčí, 
která se raduje ze zlého. 
Nikdo z nás u toho nebyl, 
tak jak můžeme soudit. 
Co když to bylo jinak. 
Starý mládenec Jiří nabí-
dl ubytko zcela upřímně. 
Mohl se oprávněné cítit 
dobře, že pomáhá mámě 
s dítětem v nouzi. Ona 
si mohla jeho pomoci 
srdečně vážit. Mohli se 
do sebe zamilovat. Mož-
ná jen pocítit jeden k dru-
hému sympatie, ať nepře-
háním. Zjistili, že jim je 
spolu dobře. 

Jiřího už jako mluvčí-
ho zřejmě stejně nikdo 
soudný nezaměstná, až 
jeho pán odejde na poli-
tický odpočinek. Třeba až 
se ženou a dítětem Jiřímu 
došlo mnohé z toho, co 
mu dosud unikalo. Našel 
svoji pohodu. Cítí kyslík 
ve vzduchu, který dýchá. 
A možná se i usmívá, aniž 
by měl důvod.

Já jsem přející optimis-
ta. Věřím tomu dobrému. 
Ať je Jiří Ovčáček šťastný, 
zdravý a spokojený, se 
svou novou rodinou.

Bohumil Vohanka

G L O S A

Vždycky nějak je
G L O S A

Co jsme si, to jsme si… Ovčáčkovo 
štěstí

S L O U P E K

K O M E N T Á Ř

Leptišky apokalypsy
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